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چهارشنبه سوری را نفی نکنیم
 مدیریت کنیم

سال هاست که در کشور ما، در آخرین ماه سال و روز های پایانی اسفند، یک 
آیین تاریخی در کشور تبدیل به یک فاجعه انسانی شده است و هر چه می گذرد 
معنای واقعی چهارشنبه سوری کم رنگ شده و به واقع شاهد یک »چهارشنبه 
سوزی« تمام عیار هستیم. حتی با اینکه سال گذشته کشور ما مانند تمام دنیا 
درگیر ویروس و پاندمی کرونا بود و توصیه های اکید بر عدم برگزاری تجمع 
و رعایت اصول بهداشتی شده بود و فکر می کردیم آمار مصدومین چهارشنبه 
بودیم.  تلخ  اتفاقات  باز شاهد  اما  برسد،  به حداقل  قبلترش  سوری مثل سال 
طبق گزارشات سازمان اورژانس کشور، حوادث چهارشنبه سوری سال گذشته، 
1900 مصدوم داشت که 70 نفر دچار نقص عضو و 9 نفر هم جان خود را از 

دست دادند.
اکنون روز های پایانی سال را سپری می کنیم و همچنان پس از گذشت دو سال 
سایه ی تاریک ویروس کرونا بر کشور و جهان احساس می شود. از طرفی رفتار 
مردم در چهارشنبه سوری امسال نیز غیرقابل پیش بینی است، زیرا تغییر نگاه 
مردم نیاز به ایجاد زیر ساخت های فرهنگی اساسی برای زنده کردن اتفاقات 
پرمعنا و شناسنامه داری، چون چهارشنبه سوری دارد، اما هنوز کاری برای احیای 

این سنت حسنه و قدمت دار نکرده ایم.
طبق یافته های تاریخی و اسناد، مدیریت جشن چهارشنبه سوری از سال های 
دور با خانواده ها و بزرگترهایی، چون مادر بزرگ ها و پدر بزرگ ها بوده است و 
در این شب همه در خانه بزرگتر ها جمع می شدند و پریدن از آتش هم در کنار 

خانواده و بسیار محدود اجرا می شده است.
خانواده ها امروزه نیز می توانند رسم های زیبا و پر معنی چهارشنبه سوری را با 
زبان صمیمی برای بچه ها بیان کنند و کودکان را با سایر آیین های چهار شنبه 
سوری مثل قاشق زنی، کوزه شکستن، شال انداز، آش چهارشنبه سوری و در 

نهایت با مفهوم پریدن از آتش آشنا کنند.
ما نمی توانیم بگوییم اساسا شب چهارشنبه سوری وجود نداشته و این بحث 
انحرافی است، زیرا آیین چهارشنبه سوری از گذشته وجود داشته، اما امروزه عدم 
محوریت خانواده در برگزاری آن باعث شده بچه ها به سمت گروه دوستان سوق 
داده شوند و با مدرنیزه کردن آن و اضافه کردن چاشنی بی احتیاطی، دست به 

کار های خطرناک بزنند.
لازم به ذکر است، نظیر اینگونه آتش بازی و نورافشانی، به مناسبت ها و جشن 
های مختلف، در کشور های دیگر هم مشاهده می شود که با مدیریت یک 
به زیبایی  تلفاتی  تقریبا بدون هیچگونه  یا حتی دولتی،  سازمان خصوصی و 

برپا می شود.
با سنت ها فاصله گرفتیم و محوریت خانواده در  آنجاکه  از  اما در کشور ما، 
اینگونه جشن ها هر روز کم رنگ و کم رنگ تر شده است باید انتظار داشته 
باشیم دولت مدیریت آنرا در دست بگیرد، همانگونه که در جشن سالگرد انقلاب 

اسلامی  گوشه ای از آن را نشان می دهد.
کارشناسان و روانشناسان معتقدند نهی کردن جواب نمی دهد، باعث آسیب های 
بیشتر و جدی تر می شود چراکه جوان را ترغیب به خط شکستن می کند، باید 

جایگزینی تعریف کنیم و مدیریتی درست داشته باشیم، 
نیروهای  با حضور  بازی گسترده و قابل کنترل در مکان های روباز و  آتش 
بازی  آتش  انتقال  احتمالی،  خطرات  از  جلوگیری  برای  اورژانسی  و  امدادی 
از  پیش  بیشتر  کنترل  زیبا،  نورافشانی های  از  استفاده  با  آسمان  به  زمین  از 
چهارشنبه سوری در خرید و فروش مواد محترقه، همه و همه می تواند کاهش 
قابل توجهی در تلفات پیش از تعطیلات عید نوروز داشته باشد، حتی می توان 
با فرهنگ سازی خانواده ها را ترغیب به احیای سنت حسنه و زیبا و قدیمی 
چهارشنبه سوری با پریدن از روی کتلی از آتش ایجاد شده با کاه و کلش کرد 

نه آتشی که با بمب های آتش زا ایجاد شده است.
همه اینها شدنی است فقط چهارشنبه سوری را نفی نکنید بلکه مدیریتش کنید.

صاحب مقصـودی

ــریع در اتصال ریل به مجتمع بندری کاسپین و انزلی  تس
و  امکانات  از  بازدید  در  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت 
دستور  انزلی  آزاد  منطقه  در  موجود  های  زیرساخت 
تسریع در اتصال ریل به مجتمع بندری کاسپین و انزلی 

را داد.
به گزارش خط اول و به نقل از مدیریت روابط عمومی و 
امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی، رییس جمهور 
زیرساخت  و  امکانات  از  ماه سال جاری  بهمن  هشتم 
های موجود در منطقه آزاد انزلی به ویژه اسکله رو رو در 
حال ساخت، بخش سینی دوار که محل اتصال راه آهن 
به بندر می باشد، برج مراقبت بندر کاسپین و مسیر در 
حال احداث خط ریلی در محدوده منطقه بازدید به عمل 
بر لزوم سرعت  بازدید ها  این  آورد. رییس جمهور در 
بخشی به طرح اتصال مجتمع بندری کاسپین و بندر 
انزلی به خط ریل سراسری در ایستگاه پیربازار رشت 
به  تکمیل کریدور شمال  داشت:  اظهار  و  تأکید کرده 
نیز  و  برای کشورمان   فراوانی  اقتصادی  فواید  جنوب 
کشورهای همسایه شمالی دارد و می توان آن را یک 
کرد:  خاطرنشان  وی  نامید.  منطقه ای  ایرانی-  پروژه 
در  باید  رو  رو  های  کشتی  خرید  مهم،  براین  علاوه 
دستورکار قرار گیرد تا شاهد رونق هر چه بیشتر کریدور 
شمال- جنوب و توسعه مراودات با کشورهای اوراسیا 
و حاشیه دریای خزر باشیم. آیت الله رئیسی با صدور 
مشکلات  رفع  مسئول  را  گیلان  استاندار  دستوری، 
تقسیمات کشوری ایجاد شده در مسیر بهره برداری از 
سومین شهرک صنعتی منطقه آزاد انزلی نمود و در برابر 
درخواست مطرح شده از سوی دکتر سعید محمد، در 
ارتباط با تودیع دو مرحله ای مالیات بر ارزش افزوده از 
سوی فعالان اقتصادی منطقه، دستور بررسی ابهامات 

موجود جهت اصلاح این قانون را صادر نمود. 
رئیس جمهور همچنین در بازدید از مرکز کنترل ترافیک 
دریایی بندر کاسپین از نزدیک در جریان ظرفیت ها و 

مزیت های توسعه این بندر قرار گرفت.
وزیر راه و شهرسازی و مسئولین بندر کاسپین هنگام 
بازدید آیت الله رئیسی از اسکله بندر کاسپین، از جزئیات 
آن گزارش دادند و رئیس جمهور در جریان روند احداث 
وضعیت  آخرین  نیز  و  بندر  این  در  جدید  اسکله های 
همچنین  و  کاسپین  بندر  به  چابهار  آهن  خط  اتصال 

مزیت های صادراتی و ترانزیت دریایی آن قرار گرفت.
بندر کاسپین از بنادر نسل سوم و پیشرفته شمال کشور 
آن  در  بزرگ  کشتی های  پهلوگیری  امکان  که  است 
وجود دارد. بر اساس گزارش ارائه شده تکمیل این بندر 
سهم زیادی در اشتغال و رونق اقتصادی و تجاری در 

استان خواهد داشت.

گفتنی است در جریان این بازدیدها، دکتر سعید محمد، 
مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد، دکتر 
فلاحتی  ا....رسول  آیت  گیلان،  استاندار  اسدا...عباسی 
نماینده ولی فقیه در استان، رستم قاسمی وزیر راه و 
شهرسازی و مهندس علی اوسط اکبری مقدم رییس 

هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان حضور داشتند.
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سربازها در ملوان
وسی در انزلی  عر

رییس جمهور در جریان بازدید از منطقه آزاد انزلی دستور داد :



فلکیان، رئیس شورای 
هماهنگی بیمه های بازرگانی 

کشور شد

جمعیت سالمندی گیلان تا ۱۵ 
سال آینده ۲ برابر خواهد شد

نگاهی به تغییرات انجام شده و انجام نشده در استانداری گیلان وژه های پسماند از چشم انداز دیده شده  ودسر : تمام پر شهردار ر
عقب هستند 
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ز  ا دولتی  های 
به عنوان  خبرنگاران 
کنند اســتفاده  مشاور 

رئیس و اعضای خانه مطبوعات گیلان در نشست با دکتر عباسی استاندار گیلان بر استفاده مدیران 
سازمان های دولتی از خبرنگاران به عنوان مشاور رسانه ای تاکید کردند که مورد استقبال استاندار قرار 

گرفت و  وی نیز بر تعامل بیشتر روابط عمومی های سازمانهای دولتی با خبرنگاران تاکید کرد.
استاندار گیلان با بیان اینکه خانه مطبوعات می تواند بسیار نقش پذیر و موثر باشد و مسیر سازنده خود را 
به درستی طی کند، گفت: رسانه های گیلان با دست یابی به سواد رسانه و حرفه ای شدن، دارای نبوغ 

و بلوغ سیاسی اند، که بایستی قدر بدانیم و آن را حفظ و منسجم کنیم.
وی افزود: علاقمندم، اعتقاد و باور دارم با توجه به نقش رسانه و مطبوعات در استان گیلان که دارای 
یک رشد و بالندگی است، بتوانیم با کمک رسانه ها به آنچه که وظیفه ماست درست عمل کنیم چراکه 

اهداف مهمی را با برنامه راهبردی دولت سیزدهم و بعنوان خدمتگزار در استان گیلان در پیش داریم.
وی اضافه کرد: باید از همه ظرفیت های استان در جهت رشد و تعالی استان استفاده شود، از این رو 

خبرنگاران نیز در رسالت قلم به تعهدشان در نویسندگی و خبرنگاری که در شان یک رسالت خطیر 
است عمل کنند.

استاندار گیلان اظهار کرد: در توسعه حوزه های مختلف اقتصاد کشاورزی، گردشگری، صنعت و اقتصاد 
دریامحور گیلان، رسانه ها می توانند نقش موثری در رفع موانع و پیشبرد اهداف به نفع مردم و در راستای 

خدمت صادقانه برای مردم ایفا کنند.
دکتر عباسی با بیان اینکه باید در فضای واقعی کار و واقعیت ها را صادقانه به مردم منعکس کنیم، افزود: 
دنبال این نیستیم که امر یک غیر واقعی را، واقعی جلوه بدهیم؛آنچه که اتفاق می افتد را در معرض دید 
مردم قرار  بدهیم، برای رسیدن به اهدافی که همان اجرا و تحقق برنامه ها است  تلاش کنیم و از این 
رو باهم اشتراک نظر داریم که بسیار مهم است.وی تصریح کرد: هیچ کس دوست ندارد گیلان به همین 

وضع موجود بماند، همه گیلانیان دوست دارند وضع موجود به وضع مطلوب تغییر پیدا کند.

خبر

تاسیس  سالروز  مناسبت  به  که  مراسمی  در 
سندیکای بیمه گران کشور با حضور سیدمحمد 
کریمی دبیرکل سندیکای بیمه گران و اعضای 
هیئت رئیسه سندیکا و همچنین هیئت رئیسه 
بازرگانی  بیمه  های  هماهنگی شرکت  شورای 
سراسر کشور بصورت آنلاین برگزار شد، حجت 
الله فلکیان رئیس شورای هماهنگی بیمه های 
شورای  رئیس  بعنوان  گیلان  استان  بازرگانی 

برگزیده استان های کشور انتخاب گردید.
فلکیان  است  گفتنی  اول،  خط  گزارش  به   
مدیرکل شعب بیمه ایران استان گیلان طی سه 
دوره اخیر انتخاب رئیس شورای برگزیده استان 
های کشور، دوبار طی سالهای 139۸ و 1400 

بعنوان رئیس انتخاب شده اند. 
کشور  گران  بیمه  سندیکای  اصلی  اعضای 
مدیران عامل شرکت های بیمه بازرگانی کشور 
می باشند که در استان ها نیز روسای شرکت 
های بیمه بازرگانی عضو شورای هماهنگی می 

باشند 
بازرگانی  بیمه  های  هماهنگی شرکت  شورای 
رئیس،  رئیسه شامل  دارای هیئت  استان های 
نایب رئیس و دبیر می باشد که طبق مقررات 
هر دو سال یکبار انتخابات آن برگزار می شود 
و طی سه دوره اخیر حجت الله فلکیان مدیرکل 
شعب بیمه ایران با اکثریت قاطع آرای اعضای 
شورای هماهنگی بعنوان رئیس سندیکای بیمه 

گران استان گیلان انتخاب گردیده اند.
چهار  از  گران  بیمه  سندیکای  در  همچنین 
مدیر برگزیده و فعال بیمه ایران در سندیکای 
بیمه تقدیر شد سندیکای بیمه از  تلاش ها و 
خدمات ارزنده خانم شعله نوری مدیر کل بیمه 
های اتکایی بعنوان دبیر برگزیده کارگروه های 
تخصصی ، حجت اله فلکیان مدیر کل استان 
استان  مدیرکل  راوندی  قطبی  علی  گیلان، 
استان  مدیرکل  آخوندی  مجتبی  و  مرکزی 
رئیسه  هیات  برتر  اعضای  بعنوان  اصفهان  

شورای هماهنگی استان ها  تقدیر کرد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان با 
اشاره به موضوع نگران کننده پیرشدن جمعیت 
این استان گفت: در 10 تا 1۵ سال آینده با نرخ 
رشد فعلی در گیلان جمعیت سالمندی استان ٢ 

برابر خواهد شد.
به گزارش ایرنا، دکتر آبتین حیدرزاده روز دوشنبه 
در نشستی با خبرنگاران با موضوع قانون حمایت 
از خانواده و جوانی جمعیت اظهار داشت: در زمان 
حاضر استان گیلان کمترین نرخ رشد جمعیت با 

4/0 )چهار دهم درصد( را در کشور دارد.
و  میلیون   ٢ حدود  جمعیت  به  اشاره  با  وی 
۵00 هزار نفری گیلان افزود: 13 تا 1۶ درصد 
جمعیت این استان در گروه سنی بالای ۶0 سال 

قرار دارند.
دانشگاه علوم پزشکی گیلان  بهداشتی  معاون 
سالمندترین  املش  و  رودسر  اینکه  بیان  با 
گفت:  روند،  می  شمار  به  استان  شهرستان 
بیشترین نرخ باروری در غرب گیلان مربوط به 

شهرستان های آستارا و تالش است.
حیدرزاده در ادامه اظهار داشت: قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت برخلاف تصور برخی، 
تنها افزایش جمعیت نیست بلکه اینکه افراد هر 
کار  باشند  داشته  فرزند  دارند  تمایل  که  تعداد 

فرهنگی است.
وی با بیان اینکه در افرادی شمار فرزندان داشته 
از  برخورداری  برای  آنان  انتظار  مورد  تعداد  از 
که  است  بدیهی  لذا  افزود:  است،  کمتر  فرزند 
تمام ذینفعان موانع فرزندآوری را برداشته و روند 

را تسهیل کنند.

اوکراین می گذرد،  به  روسیه  جانبه  از هجوم همه  روز  شانزده  حالا 
حمله ای که تحت عنوان عملیات ویژه و با دستور ویژه ولادمیر پوتین 
رییس جمهور روسیه آغاز شد و ظاهرا هدف آن غیرنظامی سازی 

اوکراین است.
حمله روسیه به اوکراین در طول این دو هفته در هر لحظه سنگین تر، 
به  رو  وقتی  آتش روس ها  گسترده تر و خشن تر می شود. سنگینی 
شدت گذاشت که رییس جمهور اوکراین برخلاف خواست غربی ها 
روسیه  مقابل  در  داد  ترجیح  و  نشد  کشور  این  از  خروج  به  حاضر 
مقاومت کند. در نتیجه این تصمیم آتش روس ها سنگین تر و تلفات 

اوکراینی ها شدیدتر شد.
که  است  این  روسیه  حمله  درباره  توجه  قابل  نکته  دیگر  طرف  از 
جهان  نظامی  نیروهای  خشن ترین  از  یکی  روس  نظامی  نیروهای 
هستند و در حملات و تجاوزات نظامی خود از شدیدترین شکل های 
خشونت استفاده می کنند. ردپای این خشونت از روسیه دوران تزار و 
دوران حکمرانی شوروی قابل مشاهده است و بعید است که امروز 

کم تر از قبل شده باشد.
با توجه به این دو مسئله طبیعی است که جهان نگران جنایت جنگی 
احتمالی یکی از خشن ترین ارتش های جهان در جنگ شود و به دنبال 
این باشد که به هر شکل ممکن این خشونت را کنترل کند. آن چنان 
بالقوه  المللی شروع تحقیقات درباره جنایات  که دیوان کیفری بین 

جنگی توسط روسیه در جریان حمله به اوکراین را اعلام کرد.
این اتفاق و این واکنش سریع از سوی دیوان کیفری بین المللی قابل 
تحسین است. این که موزه ای در هلند تا فدراسیون جهانی جودو و هر 
کسی به نوعی دنبال محدود کردن پوتین به خاطر حمله به اوکراین و 

کشتار مردم است نیز از منظر حقوق بشری قابل توجه است.

با این همه در این جا یک سوال ساده پیشِ روی ما، به خصوص 
پیش روی ما شهروند چشم مشکی، سبزه و گاه سیاه خاورمیانه، قرار 
از  و سفید غربی  آبی  انسان چشم  آیا  که  است  این  آن  و  می گیرد 
ما چشم مشکی های سبز و مشکی انسان تر است و حقش حق تر و 
حقوق بشرش بیشتر است که نهادهای بین المللی این قدر زود واکنش 

نشان می دهند؟
این طبیعی است که جنگ روسیه و اوکراین برای غربی ها ملموس تر 
باشد چون تا پیش از این جنگ برای غربی ها اتفاقی در خاورمیانه بود، 
خاورمیانه ای که فرق ایران و عراقش را نمی دانند. این طبیعی است که 
اکنون سیمای جنگ برای انسانِ غربی مهیب تر و وحشتناک تر باشد، 

اما استاندارد دوگانه غرب قابل حضم نیست.

امروز کار به جایی رسیده که روسیه از اکثر رقابت های ورزشی- که 
قرار بود سیاسی نباشد - کنار گذاشته شد و حتی تیم ملی فوتبال 
این کشور از جام جهانی و تمام باشگاه های آن از رقابتهای یوفا کنار 

گذاشته شدند.
این که این واکنش ها افراطی است یا نه یک بحث است و این که چرا 
نمونه این واکنش ها به جنگ های دیگر نشان داده نشد بحث دیگری 

است که باید مورد توجه قرار بگیرد.
همین امروز و درست در لحظاتی که جهان غرب برای حمایت از 
حقوق بشر در اوکراین بسیج شده مردم فلسطین و یمن شرایطی ده ها 
برابر بدتر از اوکراین دارند. یمن چند سال است که زیر چکمه های 
نیروهای بن سلمان تبدیل به قتلگاه نیروهای غیرنظامی و کودکان 

شده و به گواه منابع غربی یکی از جدی ترین فجایع انسانی سال های 
اخیر در آن روی داده است.

این فاجعه باعث کدام فشار به عربستان شده است؟ تیم های ورزشی 
عربستان از کدام رقابت محروم شدند؟ کدام شرکت بزرگ آی تی و 
صنعتی حاضر به تحریم عربستان شد؟ چه کسی شاهزاده بن سلمان 
انگلستان  نیوکاسل  باشگاه  از خرید  را  او  را تحریم کرد؟ چه کسی 

محروم کرد؟
رژیم اسرائیل چطور؟ کسی به خاطر کُشتار سیستماتیک، کوچاندن 
اجباری مردم، نژادپرستی ذاتی و البته اشغال خاک چند کشور به این 

رژیم جعلی هشدار داد و آن را از چیزی محروم کرد؟
به عقب تر و جنگ تحمیلی هشت ساله عراق علیه ایران و به قتل 
صدام  از  جهان  پشتیبانی  به  و  شیمیایی  بمب  با  بی رحمانه  عامل 
بازگردیم. آن روز چه کسی عراق را محکوم کرد و از مظلومیت ایرانی 

گفت؟
جواب تمام این سوالات این است: هیچ کس. هیچ کس نگران انسان 
در یمن، فلسطین و ایران نبود و نیست. ظاهرا باید پذیرفت در نگاه 
آبیِ  انسانِ چشم  و خون  است  بیشتر  در غرب  بشر  غربیان حقوق 
آفریقا  انسان سبزه و سیاه خاورمیانه و  از خون  سفید پوست غربی 

رنگین تر است.
شاید امروز اگر رنگ لوگوی نشریه خط اول عادی بود تو هم عادی 
از کنار این مطلب می گذشتی ولی لوگو به رنگ پرچم مردم مظلوم 
اوکراین درآمد تا حساس شوی و مطلب را بخوانی و بفهمی سالهاست 
مردم یمن و سوریه و فلسطین و عراق و افغاستان و حتی ایران نیز 
مظلوم واقع شده اند، باور کن خون مظلوم چشم آبی، از خون مظلوم 

چشم مشکی، خون تر نیست.

حدود پنج ماه از صدارت اسدالله عباسی در استانداری گیلان می گذرد 
و در این مدت اگرچه 1۶ فرماندار از 17 فرماندار استان را تغییر داد 
اما در حوزه ستادی تنها پنج نفر از مدیران ستادی خود را عوض کرد 

تا حرکت لاکپشتی در مجموعه ای که مستقیما زیر نظر وی کار می 
کنند همچنان ادامه داشته باشند. به گزارش خط اول، جدول ذیل کاملا 

گویای این ادعاست:

اینکه اوضاع پروژه های  با اشاره به   مازیار صفایی، شهردار رودسر 
پسماند خوب نیست، گفت: تمام پروژه های پسماند از آن چشم اندازی 

که برای آنها دیده شده متاسفانه عقب تر هستند.
به گزارش خزرآنلاین، مازیار صفایی، شهردار رودسر با اشاره به اینکه 
اوضاع پروژه های پسماند خوب نیست، گفت: متاسفانه تمام پروژه های 

پسماند از چشم انداز تعیین شده عقب تر هستند.
 شهردار رودسر با تأکید بر اینکه نگاه به پسماند شمال کشور باید نگاه 
ملی باشد، گفت: با حکم جلب یک شهردار و خواستن شهردار به 

دستگاه قضایی مطمئنا مشکل حل نخواهد شد.
 مازیار صفایی با اشاره به اینکه اوضاع پروژه های پسماند خوب نیست، 
انداز تعیین  از چشم  گفت: متاسفانه تمام پروژه های پسماند استان 

شده عقب تر هستند.
 شهردار رودسر ادامه داد: واقعا جای بحث دارد که در یک زمان دو 
پروژه پسماند به فاصله 30 کیلومتر در یک پهنه استارت می خورد و 
متاسفانه هر دو پروژه، پروژه های ناقص و نیمه تمام است و اکنون این 

پروژه ها بر روی دست مدیریت شهری مانده است.
 وی گفت: پیمانکار ها حوزه پسماند نیازمند ماده اولیه هستند وقتی 
ماده اولیه وجود ندارد و بخش اعظم پسماند ما پسماند ِ تَر است قطعا 

صرفه اقتصادی در این پروژه ها وجود ندارد.
صفایی با اشاره به اینکه برای حل پسماند باید بحث تفکیک از مبدا 
را جدی تر گرفت، افزود: برای حل تفکیک از مبدا، شهرداری ها را 
باید تجهیز کرد و برای تاسیسات تصفیه شیرابه هاباید فکر اساسی 

باید انجام گردد.
تغییر  گیلان  استان  در  بارش ها  که شکل  مطلب  این  بیان  با  وی 

یافته است، گفت: الان بارش ها تغییر کرده و بارش بسیار تند و در 
یک مقطع زمانی کوتاه صورت می گیرد که در نتیجه شاهد طغیان 

رودخانه ها و آبگرفتگی ها می شویم.
افزود: شهر رودسر دارای دو رود شیرارود و کیارود   شهردار رودسر 
است؛ این دو رود در زمان طغیان سبب می گردند که حوزه جنوبی 
شهر و اتصال شهر به کمربندی قطع شود که در این خصوص تجهیز 
با حوزه بحران بسیار ضروری  شهرداری ها به ماشین آلات مرتبط 

است.
و  تجهیزات  شهرداری ها  حاضر  حال  در  اینکه  به  اشاره  با  صفایی 
ماشین آلاتی را ندارند که بتوانند به صورت مقطعی لایروبی در مورد 
و  آلات  ماشین  مبلغ خرید  متاسفانه  دهند، گفت:  انجام  رودخانه ها 
تجهیزات موتوری بالا رفته است و حتی شهرداری های بزرگ هم 

توانایی خرید این تجهیزات را ندارند.
تجهیز  جهت  گذشته  ماه  سه  در  رودسر  شهرداری  داد:  ادامه   وی 
ماشین آلات موتوری و مرتبط با حوزه بحران حدود 4 میلیارد تومان 

هزینه کرد.
 شهردار رودسر در مورد دغدغه های پرسنل شهرداری گفت: بیشترین 
قراردادی،  تکلیف  و  تعیین  وضعیت  اداری،  امور  مورد  در  دغدغه 
همسان سازی نیروهای قراردادی با نیروهای پیمانی، تبدیل وضعیت 

نیروهای پیمانی به رسمی بود.
برای  رغبتی  پیمانکاری خدمات،  متاسفانه شرکت ها  افزود:   صفایی 
شرکتی  نیروهای  وضعیت  باید  واقعا  ندارند؛  شهرداری  با  همکاری 
معلوم شود و به گونه ای باشد که قرارداد آن ها با شهرداری به صورت 

مستقیم منعقد گردد.

علامت ستاره )*( یعنی مدیر مذکور سرپرست هست و هنوز حکمش تایید نشد.

آبی! چشم  مظلوم 
 نگاهی به سیاست دوگانه بعضی ها



طاهری سکاندار فرمانداری 
ومترین شهرستان کشور محر

 را به دست گرفت

وسیه است ؟ وسی و زندگی جعلی...! آیا پوتین بدنبال احیای تزار در ر افزایش جمعیت؛ چرا تنها کمیّت اهمیت دارد ؟! مهدی هاشمی، ودکای ر

گزارش سردبیر خط اول به عنوان گزارش برگزیده سال انتخاب شد
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به تسهیلات   دیگر 
مشاغل خانگی گیلان 

اضافه شد

مدیر کل هماهنگی امور سرمایه  و اشتغال استانداری گیلان گفت: 17 میلیارد تومان دیگر به تسهیلات 
مشاغل خانگی استان گیلان در سال جاری اضافه شده است.

 دکتر یونس رنجکش در کمیته فنی بررسی طرح های مشاغل خانگی استان گیلان افزود: با تخصیص 
این مبلغ اعتبار  در مجموع  میزان تسهیلات مشاغل خانگی در سال جاری در استان گیلان به ۵7 

میلیارد تومان رسیده است.
وی اظهار داشت :تسهیلات مشاغل خانگی سال جاری در مقایسه با ۶ میلیارد تومان سال ل 99 بیش 

از 9 برابر افزایش یافته است. 
وی اظهار داشت: مهمترین سیاست در سال جاری برای پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی اختصاص 

70 درصد آن به پشتیبانان و 30 درصد به متقاضیان مستقل می باشد.
 دکتر رنجکش با اشاره به اینکه این تسهیلات از طریق دستگاههای اجرایی مرتبط که صادرکننده 

مجوزهای مشاغل خانگی هستند با همکاری دو بانک عامل توسعه تعاون و رفاه پرداخت میشود خواستار 
تسریع در جذب این اعتبارات شد.

به گفته مدیرکل هماهنگی امور سرمایه گذاری و اشتغال استانداری گیلان بر اساس اعلام دبیرخانه 
تسهیلات مستقر در اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی تاکنون 7٢9 به صورت مستقل و 1٢٢ طرح به 
صورت پشتیبان به بانک های عامل معرفی شده است که از این میزان بیش از 30 درصد از تسهیلات 

مرحله  اول پرداخت گردید.
 وی یادآور شد :با توجه به زمان محدود تا پایانه بهمن ماه برای پرداخت این تسهیلات دستگاههای  
اجرایی و بانک های عامل می بایست با برنامه ریزی و جدیت بیشتر در مدت باقی مانده پرونده های 

موجود را تعیین تکلیف کنند.
رنجکش تاکید کرد :با توجه به تصمیمات کمیته فنی در این جلسه دستگاه های اجرایی موظف هستند 

پور  مصطفی  حضور  با  گیلان  ابوذر  ای  رسانه  جشنواره  هفتمین 
معاون سیاسی امنیتی استانداری گیلان، سردار عبدالله پور فرمانده 
سپاه قدس گیلان، اکبری مقدم مدیرعامل منطقه آزاد انزلی، ثقتی 
مدیرکل ارشاد اسلامی، باقرزاده مدیرکل صداوسیمای گیلان و دکتر 
عزیزی مدیرکل اخبار خارجی خبرگزاری مهر، عصر روز سه شنبه ٢1 

دی ماه در منطقه آزاد انزلی به کار خود پایان داد.
اول، شرکت کنندگان در 11 بخش در قالب خبر،  به گزارش خط 
موشن  کوتاه،  مستند  کاریکاتور،  یادداشت،  مصاحبه،  تیتر،  گزارش، 
گرافی، اینفوگرافی و عکس شرکت کردند که ٢41 نفر از خبرنگاران 
و عکاسان خبری و فعالان رسانه ای و فضای مجازی آثار خود را به 
هفتمین جشنواره استانی ارسال کرده بودند که از این تعداد 44 صاحب 

اثر حائز رتبه های برتر شدند.
در بخش تیتر سمیه اقدامی از خبرگزاری دفاع مقدس نفر اول برای 
تیتر شبی که آه کامل شد، بهرام قربانپور از خبرگزاری مهر نفر دوم 
برای تیتر وقتی کشاورزان سیاه اسطلخی دل به فاضلاب می زنند و 
نفر سوم امیرمحمد تقی زاده از خبرگزاری فارس برای تیتر حکایت 

مرده هایی که می خواهند زنده بمانند.
در بخش خبر سعید شفیعی ثابت از خبرگزاری فارس نفر اول برای 
خبر مخترعان گیلانی از تهدید تحریم، فرصت ساختند، محدثه فردی 
برای خبر جوان شلمانی قهرمان گمنام جبهه  از خبرگزاری فارس 
مقاومت و نفر سوم طاهره رفعتی از خبرگزاری ایسنا برای خبر روایت 
همرزم شهید سلیمانی از شکست داعش و سمیه بشارتی از خبرگزاری 
شبستان برای خبر درددل تولیدکنندگان گیلانی/ فشار های مالیاتی و 

کمبود نقدینگی مانع رونق تولید شایسته تقدیر شد.
در بخش یادداشت حسن غلامپور از خبرگزاری فارس نفر اول برای 
یادداشت آبروی شخصیت ها، در کف بازارِ فیک های فضای مجازی، 
معصومه پاداش ستوده از هفته نامه پامچال نفر دوم برای یادداشت 
رسانه  سواد  نیازمند  جدید  زندگی  سبک  در  دیجیتالی  فرزندپروری 
است، حسین کلهر از پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا نفر سوم برای 
یادداشت ظهور مجدد طالبان، آغاز بازی بزرگ در غرب آسیا و پیمان 
ناصری زارع از خبرگزاری شبستان برای یادداشت عشقی در لابلای 

امواج درد ها شایسته تقدیر شد.

در بخش مصاحبه سمیه رعد از خبرگزاری مهر نفر اول برای مصاحبه 
خبری  پایگاه  از  معمولی  طاهره  گیلانی،  کارآفرین  بانوی  حکایت 
گسترش تولید و تجارت نفر دوم برای مصاحبه نمایشگاه فرصت های 
به  وابستگی  توانمندی های صنعتی و حذف  با هدف  داخل  ساخت 
محصولات خارجی برگزار می شود و نفر سوم سمیرا محمدی از هفته 
نامه دیده بان گیلان برای مصاحبه موفقیت جوان گیلانی در قلب 

محرومیت ها انتخاب شد.
در بخش گزارش مکتوب حمیدرضا دنیادیده از خبرگزاری فارس نفر 
اول برای گزارش مکتوب پرونده ویژه غفلت ایران از بازار منحصر 
از نشریه خط اول نفر دوم برای  اوراسیا، صاحب مقصودی  به فرد 
گزارش مکتوب آیا سود این وام فقط 3 درصد است؟، بهرام قربانپور از 
خبرگزاری مهر نفر سوم برای گزارش مکتوب درختان زیتون ایستاده 
می میمیرند و زهرا رستگار از خبرگزاری تسنیم برای گزارش مکتوب 
واکاوی علت تعطیلی 1٢ ساله صنایع ابریشم گیلان شایسته تقدیر 

شد.
برای  اول  نفر  ابنا  خبرگزاری  از  علیپور  در بخش عکس حمیدرضا 
از  نژادی  حسین  مهدی  دوم  نفر  عید،  نماز  عاشقانه های  عکس 
ایران در دمای زیر صفر  از  خبرگزاری میزان برای عکس مرزبانی 
درجه، بهرام قربانپور از خبرگزاری مهر نفر سوم برای عکس آماده 
شدن نیروگاه برق لوشان برای تابستان 1401 و ارسلان محمدنیا 
از پایگاه خبری ۸ دی برای عکس برداشت زعفران در صومعه سرا 

شایسته تقدیر شد.
بخش مستند کوتاه نفر اول نداشت، اما امیرحسین ضیایی از خبرگزاری 
فارس نفر دوم برای مستند کوتاه خانه سبزی که مدیرعاملش یک 
سرایدار است، جواد غزل چهره از صداوسیما برای مستند کوتاه “ننه 

صنم” نفر سوم معرفی شد.
بخش موشن گرافی هم رتبه اول دوم سوم نداشت، اما مازیار شاهین 

زیرک شایسته تقدیر شد.

بخش اینفوگرافی هم رتبه اول دوم سوم نداشت، اما محمد جمشیدی 
از خبرگزاری فارس شایسته تقدیر معرفی شد.

بخش کاریکاتور هم رتبه اول دوم سوم نداشت که امین مهاجری از 
پایگاه خبری گیل نویس برای اثر “مدیریت فضای مجازی” شایسته 

تقدیر شد.
در بخش صداوسیما گزارش ویژه ی تلویزیونی مریم دورباش نفر اول 
برای گزارش ویژه ی تلویزیونی با عنوان سبز شدن ویلا در باغ های 
چای، نفر دوم اعظم سایدی برای گزارش ویژه ی تلویزیونی با عنوان 
کلاسی زیر سقف آسمان و نفر سوم امید عزتی برای گزارش ویژه ی 
تلویزیونی با عنوان چوب حراج بر پیکر تنها پیست سوارکاری گیلان 

انتخاب شدند.
گزارش  با  اول  نفر  امدادی  مریم  مکتوب  ویژه  گزارش  بخش  در 
ویژه ی مکتوب دست، خاک، چرخ، سنتی که هنوز بر مدار زندگی 
با گزارش ویژه ی مکتوب  نفر دوم  می چرخد، سمانه فلاح کاظمی 
با  هاشمی  فهیمه  سوم  نفر  گیلان،  جنگل های  در  مرال ها  سکوت 
گزارش ویژه ی مکتوب حسرت افتتاح بر دل تالار مرکزی رشت و 
زهرا حسن دوست با گزارش ویژه ی مکتوب خودکشی نرم با مواد 

روانگردان شایسته تقدیر شد.
پاک  مانا  برگزیده  نفر  کوتاه  فیلم  بخش  در  مجازی  فضای  بخش 
سرشت برای اثر وارث ویژه مدافعان سلامت، در بخش موشن گرافی 
بخش  در  کالا،  اصالت  اثر  برای  نبوی  سیدمصطفی  برگزیده  نفر 
اینفوگرافی سولماز باران دوست برای اثر آشنایی با انواع ماسک حائز 

رتبه شد.
خبرگزاری  از  محجوب  سکینه  شهادت  و  ایثار  ویژه  بخش  در 
صداوسیما برای گزارش تلویزیونی با عنوان لاله های عاشقی، نوشین 
از خبرگزاری شبستان برای گزارش مکتوب پا های خونین  کریمی 
مهر  خبرگزاری  از  میرحسینی  خاطرات شهربانو، سیدجواد  در  برادر 
برای عکس یاد سردار در دل مردم، علی حسینی نسب از معاونت 
فضای مجازی صداوسیما برای موشن گرافی شهید اقبالی و آرش 
جوهری از پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا با اثر یک تن از 313 نفر از 

برگزیدگان این جشنواره بودند.

در  که  فرمانداری شفت  ابراهیم طاهری سکان 
کشور جزو 31 شهرستان در کشور هست را در 

دولت سیزدهم به دست گرفت.
حسین مصطفی پور صبح امروز در شورای اداری 
شفت در سالن اجلاس فرمانداری این شهرستان 
و  طبیعی  مواهب  رغم  علی  شفت  کرد:  اظهار 
ظرفیت های موجود متأسفانه جز 31 شهرستان 
مدیران کمر  و لازم هست  است  محروم کشور 

همت ببندند و بیشتر تلاش کنند.
شوق  هیچ  شفت  در  مدیران  اینکه  بیان  با  وی 
افزود:  باشند،  داشته  نباید  خدمت  غیر  ذوقی  و 
نباید هیچ شأنی جز نوکری برای مردم برای ما 

باقی بماند.
اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
مستوجب  را  خدمت  توفیق  گیلان  استانداری 
خدا  خلق  به  خدمت  افزود:  و  دانست  خدا  شکر 
باید  و  است  الهی  موهبت  یک  مسوولان   برای 
بهره  مردم  دل  شادکردن  برای  موهبت  این  از 

گرفت.
مصطفی پور با تاکید بر خدمت خالصانه به مردم 
سخت  دوران  یک  از  پس  مردم  کرد:  تصریح 
آیت الله  انقلابی  و  مردمی  دولت  به  مشکل  و 
رییسی انتظار خدمت و چاره گشایی برای زندگی 
این  ندارند  مدیران حق  و  دارند  خود  معیشت  و 

امید را ناامید کنند.
وی با بیان اینکه تشدید مشکلات در کشور به 
نافرمانی  پی  در  تحریم ها  دوران  طول  در  ویژه 
افزود:  بوده،  رهبری  فرامین  از  مسوولان   برخی 
مقدس  دفاع  دوران  در  که  است  حالی  در  این 
ملت  و  اسلام  رزمندگان  و  میداد  فرمان  امام 
امروزه  امام عمل می کردند و  بزرگ پای رکاب 
انتظار این است تا تمام مسوولان مطابق فرامین 

رهبری عمل کنند.
اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
استانداری گیلان با اشاره به محرومیت شفت و 
لزوم تلاش مضاعف فرماندار و مدیران در جهت 
و  فرماندار  گفت:  شهرستان  این  مشکلات  حل 
باید  و  ندارند  کاری  سیاسی  حق  شفت  مدیران 
میدانی وارد کار شده و مشکلات را حل کنند تا 

مردم شیرینی خدمات دولت را لمس کنند.
بی نظیر  های  ظرفیت  به  اشاره  با  مصطفی پور 
بیان  نخبه  انسانی  نیروی  بعد  در  ویژه  به  شفت 
انسانی  نیروی  و  نخبگان  ظرفیت  از  باید  کرد: 
نخبه این شهرستان در جهت توسعه شهرستان 

بیشتر بهره گرفته شود.
والمسلمین سید عبدالله هاشمی،  حجت الاسلام 
مدت  نشست  این  در  نیز  شفت  جمعه  امام 
همسان  را  تودیع  و  معارفه  زمان  و  مسوولیت 
بین  تولد و مرگ دانست و اظهار کرد: زمان  با 
معارفه و تودیع همچون فاصله بین تولد و مرگ 
بسیار کوتاه است و هر انسان و مدیر باید زمان 
و فرصت در اختیار گذاشته به خود را یک امانت 

الهی بداند.
شهرستان  اداری  شورای  پایان  در  است  گفتنی 
شفت، از زحمات حدود دو ساله ابراهیم چراغی 
در فرمانداری شفت تکریم و ابراهیم طاهری به 
عنوان سرپرست فرماندار شهرستان شفت معرفی 

شد.
نشست  این  در  نیز  شفت  فرمانداری  سرپرست 
اظهار  و  برشمرد  نظام  اصلی  صاحبان  را  مردم 
این  امانت دار کردم هستیم و تلاش ما  کرد: ما 

است تا قولا و فعلا امانت دار مردم باشیم.
ابراهیم طاهری شانیت فرمانداری را چاره جویی 
فرامین  راستای  در  گفت:  و  دانست  ها  گره  از 
رییسی  آیت الله  مردمی  دولت  مشی  و  رهبری 
ارتباط  و حسن  دیدار  در شفت  ما  کار  نخستین 
با مردم خواهد بود تا از این طریق فتح بابی بر 

گره گشایی کار آنها باشد.
و  امنیتی  سیاسی،  معاون  این  از  پیش  طاهری 
شرق  در  املش  شهرستان  فرمانداری  اجتماعی 

گیلان بود.
شهرستان شفت نزدیکترین شهر به مرکز استان 
در  دولت  دوره ای  پایش های  اساس  بر  و  بوده 
کشور، جزو 31 شهرستان کم برخوردار و کمتر 

توسعه یافته است.

خبر هفتمین جشــنواره رسانه ای ابوذر به کار خود پایان داد

اسدالله طهماسبی 
سال  امنیت،  حوزه  اندیشمندان  از  طهماسبی  اسدالله 
گذشته مطلبی با عنوان » آیا پوتین بدنبال احیای تزار در 
روسیه است؟ »  نگاشته که خواندن آن در این روزهای 
جنگ اوکراین و روسیه و پیش بینی های آن روز نویسنده 

خالی از لطف نیست.
آوردذه  مطلب  این  در  طهماسبی  اول،  خط  گزارش  به 

است:
یافت،  راه  کرملین  کاخ  به  بار  اولین  پوتین  اینکه  از  بعد 
هیچکس فکر نمیکرد که روزی پوتین برای باقی ماندن 

در قدرت قانون اساسی روسیه را تغییر دهد.
چرا پوتین بدنبال تغییر در قانون اساسی بود؟

روزی که پوتین به کاخ کرملین راه یافت برای اجرای رویای خود برنامه ریزی خاصی 
کرد، پوتین برای اجرای دقیق برنامه خود، مدودف را به عنوان نخست وزیر انتخاب کرد، 
مدودف  که  کرد  تلاش  بینی  پیش  غیرقابل  اقدام  یک  در  پوتین  که  بودیم  شاهد  همه 
رییس جمهور روسیه بشود، خودش در کنار مدودف به عنوان نخست وزیر در کرملین و 

در قدرت باقی ماند.
که  نمود  تلاش  و  برآمده  کشورگشایی  مقام  در  ناتو  پوتین  جمهوری  ریاست  دوران  در 
روسیه را در داخل مرزهای خودش محدود کند اما خیلی زود پوتین با یک حرکت، جلوی 
گسترش ناتو را گرفت و آن اقدام روسیه در به رسمیت شناختن کریمه بود و با این اقدام 

روسیه؛ جلوی سرعت ناتو در آسیای قفقاز گرفته شد،
این اقدام پوتین روسیه را از یک انزوا خارج کرده و از نظر ملی گرایی روح تازه ای به 

مردم روس داد.
پوتین که در گام اول درست عمل کرده بود و توانسته بود با ناتو شاخ به شاخ بشود، نیاز 
به گام دوم داشت، گام دوم پوتین هم حضور نظامی در خاورمیانه و اینبار دست درازی 
به منافع امریکا در منطقه  و برای اینکه حضور خود را قوی تر کند، در جنگ با داعش 
منافع  ایران  کنار  در  توانست در حفظ دولت سوریه  و  قرار گرفت  کنار دولت سوریه  در 

امریکا را بخطر بیاندازد.
نامه ای به پوتین « به پوتین توصیه  با عنوان »  یادداشتی  نگارنده چند سال قبل طی 
نمود که اگر قرار باشد برنامه های شما در روسیه به اجرا در بیاید باید جایگاه قدرت خود 

را در روسیه ارتقا بدهید،
روسیه  که  بدهد  ترتیبی  پوتین  اینکه  یعنی  بود  رهبری  پوتین طرح  به  نگارنده  پیشنهاد 
جماهیر  اتحاد  فروپاشی  از  بعد  روسیه  رهبر  اولین  پوتین  و  گردد  رهبری  جایگاه  دارای 

شوروی باشد.
و هست  بوده  این  واقع مطلب  زد  اساسی کشور  قانون  تغییر  به  پوتین دست  اینکه چرا 
را هم خواهد کرد  تمام تلاش خودش  و  بوده و هست  روسیه  اصلی  آمریکا دشمن  که 
که روسیه روز به روز ضعیف تر گردد، حضور پوتین در کاخ کرملین، این سناریو را بهم 
ریخت و برای اینکه بتواند روسیه را قدرتمند بکند باید خودش در کنار برنامه های تدوین 

شده اش حضور داشته باشد.
تحلیل نگارنده این است که پوتین بدنبال احیای مجدد تزار در روسیه است، اگر پوتین 
بتواند روسیه تزاری جدید را در کشور بوجود بیاورد در واقع به مردم روسیه انگیزه ملی 
گرایی را مجددا احیا نموده و خود همین امر باعث خواهد گردید که پوتین گامهای بعدی 
خود را در جهت بهره مندی از منابع انرژی منطقه و همچنین در اختیار گرفتن بخشی 
از بازار فروش اسلحه و غیره در جهان از ان روسیه کند، موضوعی که بعد از فروپاشی 

شوروی به فراموشی سپرده شده بود.
ثابت  به جهانیان  یکبار دیگر  و  متولد کند  را  تزاری  امده است که مجددا روسیه  پوتین 
از  حفاطت  برای  را  پوتین  چون  هم  فرزندانی  و  است  زنده  هنوز  تزاری  روسیه  که  کند 

منافع ملی در خود دارد.
البته یکی از موانع بزرگ پوتین و برنامه های دراز مدتش دولت امریکا هست، که تحلیل  
این است که روسیه و چبن بدنبال تجزیه امربکا به چند کشور هستند و اگر این اتفاق 
بیافتد، قطعا چین قدرت بلامنازع تجاری و روسیه قدرت بلامنازع تسلیحات نطامی در 

جهان خواهند شد.

فرشته رضایی 
اوکراین،  و  روسیه  جنگ  بحبوحه ی  در  اخیر  روزهای 
نظرهای  ابراز  سیل  و  روسیه  المللی  بین  تحریم های 
متعدد در خصوص این جنگ  و ابراز انزجار از محصولات 
فرهنگی،  نهادهای  و  موسسات  از  برخی  روسی،  منابع  و 
از  بسیاری  نیز   المللی  بین  ورزشی  و  هنری  دانشگاهی، 
مراودات خود را با این کشور تعلیق کرده و یا آنان را از 

مشارکت در کارزارهای بین المللی منع کرده اند.
کار به جایی رسید که کرسی درس داستایوفسکی نیز از 
دانشگاه ایتالیا حذف و پس از اعتراض دوباره برقرار  شد. 
برخی از هنرمندان و رهبران ارکستر روسی حامی پوتین، نیز از کار اخراج شدند. جنگ 
و  فتح  را  اوکراین  شهرهای  یکی  یکی  روسی  تانک  های  که  همینطور  است  و  بی رحم 

بمباران می کنند، کم کم خرس سفید نیز از چشم دنیای بین المللی می افتد.
در این کارزار، یک بازیگر ایرانی به نام حمید فرخ نژاد اقدام به پس دادن جایزه  جشنواره 
نیز هستند. سمت  فیلم مسکو می کند. عده ای خواهان پس دادن جایزه نقدی جشنواره 
دیگر ماجرا، اقدام طنز و جالب توجه برای کاربران ایرانی حرکت نمادین مهدی هاشمی، 
روسیه  از  سالهاست  ایران  بود.  روسی  ودکای  شکستن  در  ایرانی  سرشناس  بازیگر 
وارد  و...  چوب  و  غذایی  و  کشاورزی  فرآورده های  فولاد،  جمله  از  مختلفی  محصولات 
می کند اما آنچه که در جمع خانواده های ایرانی نام آشناست، ودکای روسی است. قطعا 
این فرآورده غیررسمی را نمی توان به راحتی در فیلم و سینما تبلیغ کرد. حتی خانواده ها 
زیاد  بسیار  واکنش  های  اما  می کنند.  مصرف  و    داشته  را  آن  پنهان  پستوهای  در  نیز 
کاربران موجب واکنش دیگر مهدی هاشمی در فضای مجازی شد. وی در فیلمی دیگر 
از پشت صحنه یک تئاتر خبر داد که قرار بود همه عوامل شکستن ودکا! را اجرا کنند اما 
نمی داند چرا همه آن را اجرا نکرده اند؟! مهدی هاشمی حتی می گوید نمی داند تئاتر شان 

با وجود این خبط و خطا! مجوز می گیرد یا نه؟ 
ا و چشم در چشم میلیون ها ایرانی از موضوعی سخن می گوید که بر اصالت و درستی اش 
روندی  نماد  مجازی،  فضای  سلبریتی های  و  هاشمی  مهدی  است.  تردید  و  محل شک 
بزن در رو، جامعه ای غیررسمی  هستند که در جامعه ی ما جاری و ساری است. جامعه 
نام   به  مهلکه ای  از  و  کند  لاپوشانی  ترفندی  چه  با  و  چطور  می داند  که  قراردادی  و 

بگریزد.  »حقیقت« 
اینها یعنی   آدم های جعلی، روایت  های جعلی، زندگی های از سر ناگزیر جعلی و همه ی 
را  اول مهدی هاشمی  فیلم  ما، هم  که  مهندسی می کند  گونه ای  به  را  جامعه  حاکمیت 
بپذیریم و با عمق جان درک کنیم  و هم فیلم دوم و از سر ناگزیر او را... . همه ی ما شاید 
یک مهدی هاشمی درون داشته و داریم، وقتی از ودکای روسی، گوشی اپل آمریکایی، 
ساعت رویال لندن، عطر فرانسه و... استفاده می کنیم و بر جد و آباد سازندگانش لعنت 

می فرستیم.

ابراهیم پور  دکتر عاطفه 
ای  مدرسه  دختر  چند  است،  ظهر  دوازده  حدود  ساعت 
کند،  تجاوز می  دوازده سال  از  به زحمت سن شان  که 
از  عصبانیت  با  نفرشان  دو  زنند،  می  قدم  خیابان  در 
داد  ها  بقیه هم شاگردی  به  رو  و  آمده  بیرون  فروشگاه 
می زنند: بهمن نداشت، وینستون که به درد نمی خوره!

که  گفتگویی  لحن  و  حرکات  زدن،  جیغ  با  هم  سایرین 
برای  محصّل،  دخترکانِ  تا  است  یاغیان  شبیه  تر  بیش 

جلب توجه عابرین، گوی سبقت را از هم می ربایند. 
و  ها  خانواده  دستاورد  گر  نظاره  فزاینده،  تعجبِ  با 

فرهنگ حاکم بر مدارس کشورم هستم.
به مادران این دخترکان معصومیت از دست داده فکر می کنم. ازدواج های زود هنگام، 
وصلت های به موقع یا دیر هنگام بی دقّت، بارداری های ناخواسته یا خواسته اما در 
زرق  معیشت،  تنگی  نشده،  حل  تضادهای  نایافته،  رشد  های  خانواده  نامناسب،  زمان 
بحران  ندیده،  های  آموزش  آن،  آمد  پی  های  حسادت  و  نیافتنی  دست  های  برق  و 
سایر  و  ناکارآمد  جامعه  قومی،  های  تعصب  فرهنگی،  عقیمِ  های  اقتصادی، لایه  های 

بحث. قابل  پارامترهای 
یک  از  ازدواج  امر  شدن  تبدیل  ازدواج،  از  پیش  های  آموزش  عمومی،  فرهنگ   ارتقا 
آحاد جامعه، گسترش  میان  در  رفاه  تقویت  بنیان فرهنگ ساز،  به یک  رو   گزینه پیش 
بیانجامد،  شخصیت  رشد  به  که  ای  ذهنی  های  درگیری  ایجاد  کتابخوانی،  فرهنگ 
آموزش استفاده درست از فضای مجازی، ایجاد فرهنگ سخت کوشی، تقبیح سستی و 

راه کارهایی از این دست می تواند جلو فروپاشی فرهنگی پیش رو را بگیرد. 
توانمند، هوشیار،  نسلی  به  ندارد،  نیاز  بیشتر  ولدهای  و  زاد  به  تنها  بقا،  برای  ما  جامعه 

پویا و فرهیخته محتاج است. مولدّ، 
نسلی که مفهوم حیات و ارزش لحظات زیستن را بداند.

نسلی که توان ایجاد ارتباط با افکار خارج از محدوده سنتی را داشته باشد.
نسلی که با قبول نیازهای متفاوت زن و مرد، تسهیل کننده مسیر تکامل هر دو باشد. 
آیا نخبگان علمی و فرهنگی ما، مصائبی که جامعه با آن ها درگیر است نمی بینند، یا 

به این نتیجه رسیده اند که توان حل آن را ندارند؟ 
ابُژه های نادرست است، وجود  ارگانی که فرهنگ ساز و زمینه ساز رفع  چون مجرا و 

ندارد.
برای عرض  ابزاری  و  گذاشته شده  کنار  امور  راس  از  ما  نخبگان  دیگر،  دیدگاه  در  یا 

اندام در دست ندارند.
برای  مجالی  خود،  مدت  کوتاه  منافع  تحقق  برای  امر  مجریان  است،  مشهود  آنچه 

پرداختن به مسائل ساختاری و فرهنگی که به  سال ها زمان نیاز دارد، ندارند.
تفکر  ثبات  عدم  و  مدیریتی  زیاد  تغییرات  جامعه،  بر  حاکم  ساختار  های  اولویت  تغییر 
بنیادین  تغییرات  جایگزین  اصولی  غیر  و  سطحی  کارهای  راه  است  شده  منجر  غالب، 
گردد و در بلند مدت، فرهنگی ساده انگارانه با لایه های فاقد تعصب به کار و کوشش، 
ناممکن  بسا  چه  سخت  بسیار  آن  تغییر  شدن،  نهادینه  درصورت  که  کند  پیدا  نفوذ 

بود. خواهد 
به  اجتماعی  و  فرهنگی  زنگ خطر  که  باشید  به گوش  امر  متولیان  و  اندرکاران  دست 

صدا درآمده است. 
در میان موجودات زنده تنها انسان است که می داند روزی خواهد مرد و پذیرش مرگ، 
امر محتوم زندگی او است. اما پیش از رسیدن به این سرنوشت محتوم، گذرگاهی وجود 

دارد که می توان در آن از خرد، هنر و زیبائی بهره برد. 
دل  تجاربی  و  حقیقی  لبخندی  افزون،  رزقی  پویا،  اقتصادی  مان،  مردم سرزمین  برای 

نشین در سال پیش رو آرزو مندم.
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بهرنگ جدی کارتونیست گیلانی موفق به کسب 
در  ایران  استیکر  جشنواره  سومین  دوم  نفر  جایزه 

بخش خودرویی شد.
سال  جایزه  دوره  سومین  اول،  خط  گزارش  به 
معرفی  با  ماه،  دی   ٢1 سه شنبه  عصر  »استیکر« 
نفرات برتر در خانه شعر و ادبیات ایران به کار خود 

پایان داد.
این جشنواره به همت پیام رسان آیگپ برگزار شد 
های  بخش  در  کننده  شرکت  یکصد  از  بیش  و 
ادبی و سینمایی، بخش  خودرویی، شخصیت های 
)شامل  عباس آباد  اراضی  بخش  و  ایرانی  استیکر 
برج میلاد و پل طبیعت( آثار خود را ارسال کردند 
که در پایان بهرنگ جدی هنرمند گیلانی در بخش 
خودرویی توانست با طرح پیکان تاکسی خود جایزه 
نفر دوم را کسب کند. جایزه نفر اول هم به حسین 
رجب غلامحسینی تعلق گرفت و البته هیئت داوران 
در این بخش هیچ یک از شرکت کنندگان را حائز رتبه 

سوم ندانستند.
در سایر بخش ها هم پوریا عبدلی و علی آهنگر 
نفرات برتر بخش اراضی عباس آباد شدند، محمود 
به  هم  شجاعی  سمانه  و  سلیمانی  فریناز  نظری، 
بخش شخصیت های  سوم  تا  اول  عناوین  ترتیب 
ادبی و سینمایی را کسب کردند و حسین زارعی، 
سارا نیک فروز و طاهر شعبانی هم برگزیدگان بخش 

استیکر ایرانی بودند.
اما بهرنگ جدی در گفتگو با خبرنگار خط اول در این 
خصوص این جشنواره اظهار داشت: همه ما در طول 
روز در فضای مجازی به دفعات از استیکرها استفاده 
می کنیم و نقش مهمی در تبادل احساس و افکار 
ما دارند. حال اگر این استیکرها ایرانی و مختص به 
فرهنگ غنی و موقعیت جغرافیایی خودمان باشند 
این  گیرند.  می  قرار  استقبال  مورد  بیشتر  طبیعتا 
جشنواره با نقشی که در این زمینه ایفا نموده، توانسته 
است خیلی از موضوعات مهمی که مربوط به آداب 
و رسوم و اقلیم ایران می باشد اما متأسفانه نادیده 
را توسط هنرمندان در رشته های  اند  گرفته شده 
مختلف هنرهای تجسمی، پردازش و برای استفاده 

عموم کاربران آماده نماید.
وی در خصوص انتخاب سوژه پیکان تاکسی برای 
خودروی  یک  فقط  پیکان  افزود:  امسال  جشنواره 
صرف نیست بلکه در گذر زمان تبدیل به  جزئی از 
فرهنگ خانواده های ایرانی شده است. با اینکه زمان 
زیادی از توقف تولید این خودروی ملی می گذرد اما 
می بینیم که هنوز نزد مردم محبوبیت خاصی دارد و 
به جرأت می توان گفت که مردم آن را به خیلی از 
خودروهای دیگر تولید داخل ترجیح می دهند و این 
برای یک خودرو که ممکن است امکانات خیلی ویژه 
ای نداشته باشد یک امتیاز شگفت انگیز محسوب 
می شود که اینگونه توانسته است در دل صاحبان 
و علاقه مندانش جا خوش کند. از این جهات در 
طراحی استیکرهای این خودرو خیلی چالش بزرگی 
نداشتم و دستم باز بود چون اساسا خود پیکان دارای 
با آن خاطره  کاراکتر و شخصیت است و همه ما 
داریم. در حالی که کمتر خودرویی را میتوان یافت 
که همگان چنین حس نوستالژیک و خاطره انگیزی 

نسبت به آن داشته باشند.
همچنین این هنرمند در بخش دیگر این جشنواره که 
مربوط به شخصیت های برجسته ادبی و سینمایی 
بود، مجموعه استیکرهای کلاه قرمزی و پسرخاله را 
طراحی و اجرا نمود که توانست به مرحله دوم این 

جشنواره راه پیدا کند.

؛خبر گیلان  در  با حضور  اســکودا  رئیس 

آیین نامه جدید  لایحه اســتقلال را اجرا نمی کنیم

وز نمی شود ! هیچ خرسی بر اراده ملت ها پیر

مدیرکل بیمه 
سلامت گیلان :
۲۰۰ هزار گیلانی   
فاقد بیمه داریم

مدیرکل بیمه سلامت گیلان گفت: برآورد اولیه نشان می دهد حدود ٢00 هزار نفر از جمعیت گیلان 
بیمه ندارند. این افراد یا اصلا بیمه نشده اند و یا قبلا تحت پوشش بیمه بودند و تمدید نکردند.

کرد:  اظهار  گیلان،  استان  در  سلامت  بیمه  پوشش  وضعیت  به  اشاره  با  محمدی،  جمشید  دکتر 
بیمه شدگان در قالب صندوق های کارکنان دولت، اقشار، بسیجیان، دانشجویان و اتباع خارجه تحت 

پوشش هستند.
وی بیش از نیمی از جمعیت استان گیلان را تحت پوشش بیمه سلامت دانست و افزود: از این تعداد 

۸44۶ نفر تحت پوشش بیمه روستاییو 1۵۵ هزار نفر تحت پوشش بیمه همگانی هستند.
مدیرکل بیمه سلامت گیلان در گفت وگوی ویژه خبری باران،  از اجرای طرح رایگان بیمه سلامت 
همگانی با همکاری سپاه قدس استان خبر داد و خاطرنشان کرد: در راستای این طرح همه افرادی 

که فاقد هرگونه بیمه هستند، به صورت رایگان از خدمات بیمه سلامت بهره مند می شوند. محمدی، 
اولویت بیمه سلامت همگانی رایگان را مناطق کم برخوردار و حاشیه شهرها دانست و تصریح کرد: 
بخشی از افراد تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی و نیروهای مسلح و خدمات درمانی هستند، اما برآورد 
اولیه نشان می دهد حدود ٢00 هزار نفر از جمعیت گیلان بیمه ندارند. این افراد یا اصلا بیمه نشده اند 
و یا قبلا تحت پوشش بیمه بودند و تمدید نکردند. وی با بیان اینکه ۶00 تیم از طریق پایگاه های 
مقاومت بسیج اقدام به شناسایی افراد فاقد بیمه می کنند، گفت: تاکنون بیش از 11 هزار نفر را شناسایی 

کردیم و برای ٢000 نفر از آنان بیمه برقرار شده است.
مدیرکل بیمه سلامت گیلان، با اشاره به همکاری دفتر امور فرهنگی و اجتماعی استانداری و فرمانداران 

در اجرای طرح، عنوان کرد: امیدواریم تا پایان سال هیچ گیلانی بدون بیمه نباشد.

ساختمان جدید کانون وکلای دادگستری گیلان روز شنبه چهاردهم 
اسفند ماه با حضور جعفر کوشا رئیس اتحادیه سراسری کانون های 
دادگستری  رییس  خلیلی  الاسلام  حجه  ایران،  دادگستری  وکلای 
استان گیلان و چند تن از معاونین وی، دکتر نظری نژاد رییس کانون 
وکلای استان و جمعی از وکلا و کارشناسان حقوقی، افتتاح و مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی کانون وکلای دادگستری گیلان، دکتر جعفر 
کوشا رئیس اتحادیه سراسری کانون های وکلای دادگستری ایران، 
با ابراز خوشحالی از افتتاح ساختمان جدید کانون وکلای دادگستری 
گیلان گفت: امروز برای من روز پر افتخاریست که در جمع فضلا و 
فرهیختگان، دوستان عزیز و همکاران محترم، برای افتتاح ساختمان 
جدید کانون محترم گیلان، به همراه هیات رئیسه جناب آقای دکتر 
رئیس محترم و  نائب  آقای دکتر حبیبی  رئیس، جناب  نائب  کیانی 
جناب حامد توسلی بازرس محترم و جناب آقای تهرانی مدیر محترم 
داخلی و جناب یزدانی، خدمت شما رسیدیم. جناب دکتر صابونچی 
هم عذرخواهی کردند و سلام رساندند و نتوانستند خدمت شما باشند.

وکلای  کانون  ادوار  رؤسای  و  پیشکسوتان  از حضور  تشکر  با  وی 
استان گیلان و وکلای جوان کارآموز ادامه داد: در حدود یک ساعت 
ابطال کنیم که  را  اداری، رایی  قبل، موفق شدیم در دیوان عدالت 
جناب آقای طالع و جناب آقای دکتر حبیبی، وکیل این پرونده بودند. 
هیأت مقررات زدایی اعلام کرده بود وکلا، هر پرونده ای را که می 
گیرند باید بارگذاری شود، طبق قانون هیات مقررات زدایی. جوی را 
حاکم کرده بودند دوستان ما در دیوان عدالت دفاع کردند و در هیات 
تخصصی به نفع ما رای دادند و ساعتی پیش هم به ما خبر دادند از 
دیوان عدالت اداری، رای به نفع ما صادر شد. رای هیات عمومی، 
مبنی بر ابطال نظریه مقررات زدایی شد و نهایتا چنین امری با عنوان 
بارگذاری منتفی شد. تلاش دوستان ما و همکاران ما در دیوان عدالت 
اداری، به هر حال به ثمر نشست. و این نشان می دهد که قوه قضاییه 
ما قضات بسیار فرهیخته و اندیشمندی دارد که دلسوزند و بدنه قوه 
قضاییه، آگاهند به ظلمی که در حق نهاد وکالت از اطراف و اکناف 

مختلف می شود.
وی با تشکر از قضات دیوان عدالت اداری بیان داشت: این رأی نشان 

می دهد که قوه قضاییه، قوه مستقلی است.
دکتر جعفر کوشا اضافه کرد: کانون محترم گیلان یکی از بهترین 
کانون های ماست و هیات مدیره بسیار منظمی دارد. واقعا آقای دکتر 
نظری نژاد و جناب آقای امانی و دوستان دیگر که تشریف دارند هر 
پنج عضو، همیشه در جلسات به صورت منظم و مرتب حضور دارند. 
واقعا باید افتخار کنید به این هیات مدیره جوان و پرتلاش و خصوصا 
آقای دکتر نظری نژاد، که بسیار انسان خوش فکر و زحمت کشی 

هستند.
این استاد دانشگاه افزود: آن چه که امروز ما به آن مبتلا هستیم حول 
محور اسکودا، قوه قضاییه، قوه مقننه، قوه مجریه و رسانه یعنی صدا و 
سیما و همینطور جو حاکمی است که بر ما وجود دارد. بحث این است 
که در عدالت قضایی که یک فرایند در امور کیفری از اعلان جرم، 
حتی قبل از اعلام جرم شروع می شود و تا اختتام اجرای حکم، تمام 
می شود و در جریان حقوقی از تقدیم اظهارنامه تا پایان اجرای حکم 
شروع و خاتمه می یابد، ما به دنبال یک عدالت قضایی هستیم. در 
این عدالت قضایی که به صورت فرایند هست، در واقع یک مکانیزم 
دارد که این مکانیزم، براساس آن چه که جهان امروز، به آن رسیده 
در بسیاری از کشورها این فرآیند عدالت قضایی در امور کیفری برای 
کشف حقیقت و در امور حقوقی، برای فصل خصومت مسیر بسیار 
سختی است. عقلای بشریت به اینجا رسیده اند که در فرایند عدالت 
قضایی فقط نباید حاکمیت دخالت کند. دعوای ما در واقع یک دعوای 
علمی است. ما اصلا با کسی دشمنی نداریم. من به عنوان مسئول 
اتحادیه، که منتخب هیات مدیره ها هستم و هیات مدیره ها منتخب 

بدنه هستند، نهایتا من به عنوان مسئول ۵۵ هزار نفر، ۶0 هزار نفر، 
با  کنیم  مباحثه  و  کنم  بحث  حاضرم  و  گویم  می  را  علمی  مطلب 

هرکسی که باشد. یعنی ما یا متقاعد می کنیم یا متقاعد می شویم.
رئیس انجمن ایرانی جرم شناسی اذعان داشت: سوال من آن است 
کدام کشور غیر از ایران دو نهاد وکالتی را در خودش جا می دهد؟ هیچ 
کشوری. آیا وکیلی که از حاکمیت پروانه بگیرد، می تواند دفاع کند؟ 
در معرض ابطال پروانه نیست؟ اگر خوب دفاع نکند اگر با حاکمیت 
همراه نباشد، مستقل عمل می کند؟ ما حرفمان خیلی ساده است. در 
انگاری کردند. می گویند  فرایند عدالت قضایی همه کشورها جرم 
موانعی را که برای اجرای عدالت وجود دارد، شناسایی کنیم و برداریم. 
هرچه قاضی کمتر اشتباه کند، به عدالت نزدیکتر می شویم. وجود 
وکیل برای کمتر اشتباه کردن قاضی است و اگر وکیل، در پرونده 
وجود داشته باشد قاضی، کمتر اشتباه می کند و اگر قاضی کمتر اشتباه 

کند، به عدالت قضایی نزدیکتر است.
رئیس اتحادیه سراسری کانون های وکلای دادگستری ایران اظهار 
کرد: قوه قضاییه در تاریخ 139۸/1٢/٢۸ تشخیص داد که آیین نامه 
ای برای ما بنویسد. گفتیم که ما یک آیین نامه 1334 داریم و نیاز 
به آیین نامه جدید نیست. با معاونت حقوقی قوه قضاییه جناب آقای 
مصدق، صحبت کردیم گفتند که شما نمی نویسید، ما آماده کرده 
ایم. یکماه از ایشان وقت گرفتیم که با صنف مشورت کنیم. با جناب 
مصدق صحبت کردیم خیلی استقبال کردند. عرض کردم، بگذارید 
خودمان تنظیم کنیم. گفتند شما تنظیم نمی کنید، ریاست قوه می 
خواهند که تا شانزدهم اجرایی شود. از ایشان خواستم وقت ملاقاتی 
با ریاست قوه ترتیب دهند. نزد ریاست قوه رفتیم و عرض کردیم 
قانوناً این آیین نامه را، باید ما تهیه کنیم و وقت می خواهیم و ایشان 
پذیرفتند. کارگروه تشکیل دادیم و آیین نامه را تنظیم نمودیم و نزد 
معاونت حقوقی بردیم. ایشان گفتند دیر شد و توسط گروهی در قوه 
قضاییه نوشته شده و نزد آقای رئیسی ارسال شده است و گفتند با 
آقای رئیسی صحبت کنید و ما اطمینان داشتیم که آقای رئیسی امضا 
ما  که  اصلاحاتی  قضاییه،  قوه  راهبردی  معاونت  دیدیم  کنند.  نمی 
انجام داده بودیم را برداشته و یک سری مواد را وارد آیین نامه کردند. 
این مواد خیلی خطرناک است. برای نمونه اگر بازپرس پرونده از من 
خوشش نیاید، مثلا لحن من تند باشد یا توهین شود، طبق قانون و 
آیین نامه اجرایی گذشته، باید به کانون گزارش می دادند و دادسرا و 
دادگاه انتظامی کانون می توانست پروانه مرا لغو کند و اگر اعتراض 

داشتم می رفت دادگاه عالی انتظامی قضات.

وکیل جعفر کوشا خاطرنشان کرد: براساس آیین نامه جدید، هر مرجع 
قضایی می تواند مرا محروم از پروانه کند. آیا محرومیت از وکالت یک 
سلب حق نیست؟ سلب حق تفسیرش مضیق است یا موسع؟ استثناء 
است یا اصل؟ مرجعش باید کانون باشد یا قوه قضاییه؟ پروانه مرا 
کانون صادر کرده است. کانون، مکانیزم دارد برای نظارت و انضباط 

و انتظام.
رئیس اسکودا در پایان گفت: هشتاد هزار نفر داوطلب معطل مانده اند. 
آمدیم با سازمان سنجش قرارداد ببندیم گفتند باید با معاونت حقوقی 
قوه قضاییه هماهنگ شود. گفتیم چرا؟ گفتند معاونت حقوقی گفته 
هر کاری می خواهید انجام دهید با ما هماهنگ کنید. کجای دنیا 
این را می گوید که معاونت حقوقی دخالت کند؟ کجای آیین نامه 
می گوید که دخالت کند؟ من شخصاً به خاطر هشتاد هزار نفر رفتم 
قائم مقام معاونت حقوقی گفتم، هشتاد هزار  به  در جلسه نشستم، 
نفر می خواهند امتحان دهند، شما چرا با روان مردم بازی می کنید. 
گفتند نه این چه حرفی است، شما شنبه آگهی آزمون را چاپ کنید 
و نماینده سنجش هم بود. شنبه که شد به سنجش نامه زدند، گفتند 
کلمه آیین نامه را نیاورید. اما از همین جا اعلام می کنم که ما آیین 

نامه را اجرا نمی کنیم.
نهاد  استقلال  از  حمایت  گیلان:  دادگستری  وکلای  کانون  رئیس 

وکالت از پیش شرط های حاکمیت قانون است
رئیس کانون وکلای دادگستری گیلان، نیز به عنوان اولین سخنران 
آیین افتتاح و رونمایی از ساختمان جدید کانون وکلای دادگستری 
نو  گیلان ضمن خیرمقدم خدمت مدعوین و میهمانان گفت: خانه 
مبارک. خانه ای که کالبدی است  و جسمی برای تحقق آرمان ها و 
اهداف و روحی به نام دفاع از استقلال وکیل، استقلال نهاد وکالت، 

دادرسی منصفانه و حاکمیت قانون.
دادگستری  در  پرونده  میلیون ها  افزود:  نژاد  نظری  محمدرضا  دکتر 
و  کشمکش  مبنای  بر  اجتماعی  روابط  الگوی  که  است  آن  بیانگر 
ستیز است. ستیز و کشمکش در جامعه ای متصور است که زیست 
اعتماد عمومی  مسالمت آمیز و قابل پیش بینی در جامعه تضعیف و 
از بین رفته و یا به نحو قابل توجه کاهش یافته است. در این فرض 
به قول جامعه شناسان، همبستگی اجتماعی که اساسِ زندگیِ جمعی 

است، تضعیف شده وتحلیل رفته است.
آمار  و  اجتماعی  پیمایش های  داد:  ادامه  دادگستری  وکیل  این 
مقایسه ای گویای واقعیات بسیاری است. اگر در اواسط دهه پنجاه 
این  اواسط دهه 90  اعتماد داشتند، در  به یکدیگر  مردم ۵3 درصد 

عدد 17 درصد است. این وضعیت و در عین حال ناامیدی نسبت به 
آینده که آمارها بر شدت آن تاکید دارد، به کجا و چه پیامدی خواهد 
انجامید؟! پاسخ: بی اعتمادی و پی گیری منافع فردی بدون توجه به 
منافع عمومی. نتیجه پیدایش شخصیت خودمحور، خودخواه و منزوی 
از دیگران است. زمینه برای اتَمیزه شدن و توده ای شدن جامعه فراهم 
و این توده ای شدن و اتمیزه شدن به بی هویتی و سلب معنایی خواهد 
انجامید که گرایش به الگوهایی مانند سلبریتی ها شاید از اقل مفاسد 

آن باشد.
در  وروانشناسان  کرد:جامعه شناسان  خاطرنشان  نژاد  نظری  دکتر 
جوامع فردگرایی که محتمل است سوژه خودخواه و خودمحور برای 
پیگیری منافع فردی، توجهی به منافع جمعی نکند و بر این مبنا، 
اعتماد عمومی دستخوش ضعف و شکست گردد، بر نکته ای انگشت 

می گذارند که می توان آن را هویت بخشی و معناآفرینی مثبت نامید.
این استاد دانشگاه اضافه کرد: تقویت نهادهای اجتماعی و صنفی و 
مدنی  و خیریه منجر به شکل گیری جمع هایی می شود که از انزوا  و 
فردگرایی خودخواهانه جلوگیری و زمینه ایجاد یک رؤیای جمعی و 
اینان  را فراهم می آورد.  ارزشمند  آینده  پیگیری  مطالبات گروهی و 
حاضرند از منافع فردی خود بگذرند و برای رویای مشترک و آینده 

بهتر هزینه بدهند.
که  شاهدیم  سازمان یافته  نحو  به  کرد:  اذعان  نژاد  نظری  وکیل 
نهادهای مدنی و صنفی در معرض خنثی سازی و اضمحلالند و در 
مقابل همدلی را شاهدیم که برای جلب رضایت عمومی باسلبریتی ها 

به عمل می اید.
رئیس کانون وکلای گیلان با تشریح وضعیت ساخت و بهره برداری 
در  صرفه جویی  برای  اسکلت  مرحله  از  بعد  کرد:  بیان  ساختمان 
هزینه ها، رأسا توسط کمیسیون ساختمان و با بهره گیری از خدمت 
یک مهندس مقیم که حقوق ماهیانه به او می دادیم به انجام رسید و 
از حدود ده درصدی که برای مدیریت پیمان به مجری باید داده شود 
اجتناب شد. برای چه؟ بدین علت که اینجا خانه ماست و ما صاحب 
این خانه ایم. ما بودجه دولتی نداریم، ما با پول خود و همکاران اینجا 
را ساختیم و از این رو به مثابه کار شخصی ،با این پروژه مواجه شدیم 
.امید است که این نگاه که اینجا خانه ما است و برای ما است ،در 

سطح کلی تر ایجاد واولیای امور دریابند که وطن هم خانه ماست .
این عضو هیأت علمی دانشگاه اظهار کرد: جدای از این هویت گرایی 
و ارزش آفرینی مثبت، نهاد وکالت و کار صنفی برای تحققِ غایت 
مهم تری است که ما آن را حاکمیت قانون می دانیم و اعتقاد داریم 
که حاکمیت قانون در گرو گسترش نهادهای مدنی و تقویت آنهاست. 
پیش شرط های  از  وکالت  نهاد  استقلال  از  که حمایت  داریم  اعتقاد 
با  نهاد وکالت  نهادن  اعتقاد داریم که مقابل  قانون است.  حاکمیت 
قدرت  نهاد  که  رو  آن  برمی خیزد،از  پیشامدرن  اندیشه  از  حاکمیت 
،اعتباری انسانی برای تحقق کارکردهای مشخص عمومی است و 
نباید به آن جنبه قدسی داد.ما اعتقاد داریم که نهاد قدرت از بیشترین 
دارد.  را  فساد  بیشترین  احتمال  بیشتر  قدرت  است.  برخوردار  قدرت 
اساسا حاکمیت قانون سازوکاری است برای مهار قدرت و تسلیم و 
تمکین آن در برابر خواست صاحبان اصلی قدرت یعنی شهروندان. 
تسلیم و تمکین قدرت در برابر شهروندان و جلوگیری از فساد آن 
مستلزم تقویت نهادهای مدنی و تضمین استقلال آنهاست. اگر نهاد 
قدرت در تحقق هدفش یعنی ارائه خدمات عمومی ناتوان باشد، رو به 
تباهی رفته است و اگر از استقلال نهاد وکالت و گسترش و تقویت 
نهادهای مدنی و استقلال قوه قضاییه دفاع می کنیم، برای تحقق این 
هدف مهم حاکمیت است تا درک کند که خدمتگزار است و نه ارباب.

درست  قسمت  در  ما  گفت:  پایان  در  نژاد  نظری  محمدرضا  دکتر 
تاریخ ایستاده ایم و همگان و به ویژه اولیای امور و صاحبان قدرت را 
دعوت می کنیم تا زمانی که در قدرت هستند، سمت درست تاریخ را 

تشخیص دهند چرا که فردا دیر است.

سروش علیزاده 
دو ورژه می گوید: »مفهوم قدرت بسیار وسیع 
و مبهم است. مثلًا رئیس دولت صرفا فرمانروا 
فرمانبر  ساده صرفا  شهروند  است،  قدرتمند  و 
و تحت قدرت است و بقیه افراد هم فرمانبرند 

و هم فرمانده«
نسبی  حقیقت  یک  او  نظر  از  قدرت  بنابراین، 
می  ادامه  در  است. وی سپس  تشکیکی  یا  و 
گوید: »ما نمی توانیم قدرت را به معنای مطلق 
رابطه انسانی نابرابری بدانیم که بر اساس آن، 
از  اطاعت  به  را مجبور  فرد دیگری  فرد،  یک 

خود کند، بلکه قدرت، یک رابطه ویژه و دارای قیودی خاص است« 1
هر حکومتی ابزار هایی برای اعمال حاکمیت در عرصه داخلی و خارجی دارد 

که بتواند حاکمیت ملی خود را در تعارض با سایر کشور ها به ظهور برساند.
اولین چیزی که هر کشور در نگاه اول به آن نیاز دارد تا بتواند خود را از حمله 

نمونه  است  مهمات  و  اسلحه  مانند  دفاعی  های  ابزار  بدارد  مصون  خارجی 
به  ایرانی  رشادت های سربازان  با وجود  که  است  چالدران  آن جنگ  تاریخی 
دو دلیل نبود فرماندهی که استراتژی به روز جنگی را پیاده کند و نبود مهمات 
مدرن آن دوران مانند توپ در ارتش ایران منجر به شکست جنگ چالدران از 
عثمانی شد . نقل است که فرمانده سپاه ایران بر اساس اصل جوانمردی فرصت 
تا  داد  به سپاه عثمانی  ارایش جنگی  اجازه  و  داد  از دست  را  پیشگیرانه  حمله 
توپ ها در موقعیت مناسب قرار بگیرند و ارتش ایران را تار و مار کنند. پس 
وجود ابزار دفاعی مناسب و پیشگیرانه متعارف و با توجه به اوضاع امروز جهان 

نامتعارف بازدارنده در صورت لزوم جزو واجبات است.
است.  اقتصاد  المللی  بین  عرصه  در  ملی  حاکمیت  اعمال  دیگر  مهم  ارکان  از 
 . باشد  المللی  بین  عرصه  در  گذار  تاثیر  و  پویا  اقتصادی  دارای  که  کشوری 
چون  تواند  می  و  زند  می  المللی  بین  عرصه  در  را  اول  حرف  امروز  اقتصاد 
سلاحی مخرب، هجومی و بازدارنده به کار گرفته شود. چین با قدرت اقتصاد به 
توسعه قدرت خود در جهان پرداخته و آمریکا نیز همیشه با ابزار اقتصادی بدون 
پردازد. کشور های  به خواسته هایش می  برای رسیدن  نبرد  به  جنگ میدانی 

عربی با توسعه اقتصاد و سرمایه گذاری در دیگر کشور ها برای خود نقش فعال 
ایجاد وحدت  و  از حکومت  پویا سبب رضایت مردم  اقتصاد  و  کنند  ایجاد می 
ملی می کند.اما مهمترین رکن قدرت هر کشوری ملت آن کشور هستند. وقتی 
نظام حاکمیتی برخاسته از ملت باشد، مثلا در انتخاباتی دموکراتیک به قدرت 
برسد یا ناشی از انقلابی مردمی باشد و دارای مشروعیت و بر عکس ملت نیز 
با توجه به گوناگونی اقوام حاکمیت و حاکمان را در کنار خود ببینند تبدیل به 
دیگر  که  اینجاست  شوند.در  می  المللی  بین  عرصه  در  ناپذیر  قدرتی شکست 
قدرت بین حاکم و مردم تقسیم می شود و حاکم جزو مردم به حساب آمده و 

مردم خود را حاکم می بینند.
در جنگ هشت ساله ایران با عراق که از حمایت بلوک شرق و غرب برخوردار 
که  بودند  مردم  این  ایران  فشار  تحت  اقتصاد  و  کمبود سلاح  به  توجه  با  بود 
حاکمان را در جبهه نبرد در کنار خود می دیدند و توانستند با وجود خسارات و 
تلفات انسانی مقاومت نموده و در نهایت علاوه بر ندادن خاک و بیرون کردن 
ارتش متجاوز ، عراق را نیز در سازمان ملل محکوم نموده و در گذر زمان جزو 
بازیگران اصلی در حاکمیت کشوری باشند که روزی بر این آب و خاک تاخته 

بود. اما در افغانستان حاکمان وابسته با اولین یورش طالبان گریختند و مردمی 
که دل خوشی از فساد و رانت رهبران شان نداشتند مقاومتی در برابر طالبان 
نکردند. همان مردمی که قبلا شوروی را به ستوه آورده و از کشور اخراج کرده 
بودند. نمونه دیگر ویتنام است که قوای اشغالگر اروپایی و آمریکایی را از کشور 
بیرون راندند و پس از پیروزی روابط خود را با غرب بهبود بخشیده و از موهبت 

های اقتصادی بهره مند شدند.
تسلیم شود  خواهند  نمی  که  ملتی  بر  تواند  نمی  روسیه  نیز  اوکراین  در  امروز 
پیروز شوند. حاکمان اوکراین دوشادوش مردم در جبهه ها حضور دارند. مردم 
از پیر و جوان و کودک نمی خواهند دوباره زیر یوق سیاست های خرس تیز 
چنگال و بد اخلاق روسی بروند که از شرش خود را قبلا نجات داده اند. حتی 
اگر روسیه موفق به اشغال نظامی اوکراین باشد در برابر کودکانی که تور استتار 
بافند و حاضر به تسلیم نیستند شکست خواهد خورد و مفتضحانه  نظامی می 
مجبور به ترک اوکراین خواهد شد تاریخ نشان داده که هیچ متجاوزی پیروز 

عرصه نبرد نخواهد شد.
1. دوروژه - جامعه شناسی سیاسی ، ص ٢0 و ٢1



تمام سَفسَطه های موج سواران

و گردنه  اردبیل  آستارا،  ماجرای  ایمان رنجکش- 
حیران)هیران( به حدی کلیشه ای، دِمُده و خسته کننده 
شده که جز بارِ پوپولیستی و موج سوارانه برای عده ای، 
اصولی  و  منطقی  شکل  به  دغدغه مندی  کمتر  دیگر 
بدان نگاه می کند. اما این ها باعث نشده که پانترک ها 
از  دست  حوزه،  این  پیرامون  لاطائلات نویسان  و 
هوچی گری و اقدامات خلاف امنیت ملی خود بردارند.

از  شدن  دلسرد  از  بعد  آن ها  هواخواهان  و  پانترک ها 
عدم رغبت مردم آستارا و مخالفت شدید مردم دیگر 
نقاط استان گیلان در سال های اخیر جهت الحاق این 
شهرستان استراتژیک به استان اردبیل )صرفا بخاطر 
ترک زبان شدنِ مردم آن منطقه( هر چند وقت یکبار 
اثرات جدی و تلخ  سناریو جدیدی طرح می کنند که 
آن را چندی قبل در درگیری های خیابانی در دو استان 

گیلان و اردبیل شاهد بودیم.
راه اندازی  با  خود  اقدام  جدیدترین  در  گروه ها  این   
رکن  روزها،  این  )که  »کارزار«  پلتفرم  در  کمپینی 
مجازی  فضای  در  مدنی  و  اجتماعی  فعالیت های 
محسوب می شود( طی نامه ای خطاب به وزیر کشور 
خواستار الحاق منطقه حیران به استان اردبیل هستند.

  اینکه اردبیلی بودن تعدادی از مسئولین کشور باعث 
چنین توهمی در بانیان این کارزار شده است یا نه به 
کنار، اما نکته قابل تامل در شرح این کارزار این است 
ایران  در  کشوری  تقسیمات  »ملاک  شده  گفته  که 
نزدیکی روستاها به بخش ها و شهرستان ها به مرکز 
استان بوده و همچنین فرهنگ و زبان مشترک دلیل 
بر تشکیل استان و شهرستان است. مسیر گردنه حیران 
کیلومتر  بیست  و  بوده  اردبیل  استان  جزو  گذشته  در 
هم فرهنگ  و  نزدیک  استان  برعهده  آن  راهداری  از 
اردبیل است! همچنین کلیه امورات پزشکی معیشتی و 

خدماتی این منطقه با استان اردبیل است.«
آن  بانی  اینکه  از  جدای  کارزار  این  نخست  گاف   
قومی  اختلافات  طرح  در  نظر  صاحب  افراد  جمله  از 
است و این کارزار توسط اعضا و رسانه های گروه های 
حمایت  و  هدایت  کشور  از  خارج  در  تجزیه طلب 
می شود، این است که از اشتراک زبانی و فرهنگی در 
آن منطقه سخن گفته که چون زبان ترکی شده است 
بایست  می  پس  است  نزدیکتر  همجوار  استان  به  و 
بدان الحاق شود! اولا که این ادعا کاملا ناوارد بوده 
استان  در  بسیاری  نقاط  حتی  و  منطقه  آن  پیشینه  و 
اردبیل به جغرافیای فرهنگی تالش و تالش زبانان تعلق 
دارد و اگر ادعایی هم برای الحاق وجود داشته باشد، 
نه  شود  مطالبه  حیران  منطقه  خود  مردم  توسط  باید 
لاطائلات نویسان و لغُُزخوانانی که نه سنخیتی با آنجا 
دارند و نه بوی خوشی از اهدافشان به مشام می رسد. 
و  نامه نگاری  طی  حیران  اهالی  اینکه  مهم تر  آن  از 
استشهاداتی که از مردم منطقه جمع کرده اند و اسناد 
عدم  بارها  است،  موجود  مربوطه  دستگاه های  در  آن 
تمایل خود برای الحاق به استان اردبیل را اعلام کرده 
و اثرات سو آن و تغییر در تقسیمات کشوری را هشدار 

داده اند.
 اما گاف اصلی و مضحک بانیان کارزار این است که 
برعهده  منطقه  راهداری  از  کیلومتر  »بیست  گفته اند 
صورت  الحاق  می باست  پس  است!  اردبیل  استان 
گیرد.« این درحالی است که با توجه به اینکه حریم 
استان  در  کشوری  تقسیمات  طبق  حیران  منطقه 
گیلان قرار دارد پس اصلا حضور راهداری اردبیل در 
از مطالبات مهمی  این  و  است  غیرقانونی  منطقه  آن 
برای  یکبار  گیلان  مسئولان  رود  می  امید  که  بوده 
همیشه آن را حل کرده و تمامی خدمات را به استان 
مسئولیت  قانون،  طبق  زیرا  نمایند  محول  گیلان 
راهداری و راهسازی در جغرافیای هر استانی بر عهده 
اینکه حال مدعیان  نه  تابعه همانجاست  دستگاه  های 
بی قانونیِ  بی قانونی،  یک  بر  سواری  موج  با  و  بیایند 

دیگری پیاده کنند!
چنین  با طرح  آن هم  کاذب  مطالبه گری  این شیوه   
کنونی  شرایط  در  غیراجرایی  و  غیرمعمول  ادعای 
از زیر لحاف می ماند تا چیزی  بیشتر شبیه به مبارزه 

که قابلیت اجرا داشته باشد!
 از صاحبین پلتفرم کارزار که از نظر نگارنده نقد اصلی 
وقایعِ به وجود آمده به آنان وارد است، انتظار می رود 
تا با دقت بیشتری نسبت به هویت و افراد معلوم الحالی 
در  سعی  آمده  بوجود  فضای  از  سواستفاده  با  که 
و  قومی  اختلافات  تشدید  و  کارزاری  هر  راه اندازی 
گردنه  بر  گیلان  مالکیت  و  تاریخی  حقوق  تضییع 
حیران دارند و از قضا سرشان در آخور گروهک های 

تجزیه طلب ومنافی امنیت ملی بوده، اقدام نمایند.

یادداشت
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همانطور که مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در بیاناتشان مبحث 
جهاد تبیین را مطرح فرمودند ، ما شهرداران در امور شهری به عنوان 
پیشانی خدمت رسانی به مردم با تببین خدماتی که نظام به واسطه 

شهرداری ها به مردم می دهد در این جهاد نقش خود را ایفا نماییم.
به گزارش خط اول، دکتر رضا رسولی شهردار رضوانشهر به عنوان 
میزبان اجلاس بزرگ شهرداران ، ضمن خیرمقدم به مقامات کشوری 
و مسئولین استانی حاضر در این نشست گفت: این اجلاس فرصت 
مناسبی است تا پشتوانه های فنی و قانونی را برای مسیری که ما 
شهرداران برای شهرهایمان باید طی کنیم و رضایت عمومی که امروز 

یکی از مهمترین اهداف همه ما است را بتوانیم فراهم کنیم.
وی افزود: همانطور که مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در بیاناتشان 
مبحث جهاد تبیین را مطرح فرمودند ، ما شهرداران در امور شهری 
به عنوان پیشانی خدمت رسانی به مردم با تببین خدماتی که نظام به 
واسطه شهرداری ها به مردم می دهد در این جهاد نقش خود را ایفا 

نماییم.
این نشست شروع دوره  امیدواری که  ابراز  پایان ضمن  در  رسولی 
جدیدی در تعامل شهرداری ها با سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کل کشور باشد ، یاد شهردار شهید پره سر را که در حین خدمت به 

شهادت رسیدند گرامی داشت.
دکتر مسعود کاظمی مدیرکل دفتر امور شهری و شورای های استان 
گیلان در اجلاس بزرگ شهرداری به میزبانی شهر رضوانشهر گفت: 
در بحث سیاست گذاری دولت مردمی آیت الله رئیسی با توجه به 
سیاست گذاری که به ما ابلاغ شده است دکتر عباسی ناظر عالی دولت 
در استان گیلان به ما تکلیف کردند که شهرداران و فرمانداران در حوزه 
پسماند در کوتاه ترین فرصت ممکن برنامه های اجرایی و راهبردی 

خود را اماده کنند و تحویل دهند .
وی افزود: استان گیلان با توجه به اینکه مهمان پذیر است زیرساخت 
های آن با تعداد مهمان ها تناسبی ندارد در برخی ایام سال شاهد 1٫۵ 
برابر پسماند هستیم که برای این مشکل یک عزم ملی نیاز است و 
شهرداران به تنهایی قابلیت پشتیبانی این موضوع را ندارند البته در سفر 
اخیر ریاست جمهوری پیشنهاداتی مطرح شد و اعتباراتی در نظر گرفته 
شد که در کوتاه ترین زمان ممکن باید برآورد انجام شود و در سال 
1401 شاهد اقدامات عینی باشیم ما دیگر به مردم قولی نمی دهیم 
می رویم کار را اجرایی می کنیم که مردم عمل ما را ببینند و باورشان 

به این دولتی مر دمی و انقلابی بیشتر و بیشتر شود.
عباس کرکه آبادی مدیرکل دفتر نوسازی ، تحول اداری و فناوری 
نشست  در  کشور  های  دهیاری  و  ها  سازمان شهرداری  اطلاعات 
شهرداران غرب و جنوب استان گیلان به میزبانی شهرداری رضوانشهر 
نه کامل در حوزه  البته  و  اتفاقات خوب  اخیر  : در چند سال  گفت 
پرسنلی شهرداری ها انجام شده است مباحث حقوق و مزایا ، افزایش 
دومرحله فوق العاده جذب ، برقراری فوق العاده خاص ، ساماندهی و 
تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی که دارای مدارک تحصیلی دانشگاهی 
هستند ، همسان سازی حقوق کارمندان قراردادی با کارمندان پیمانی 
و رسمی که متاسفانه برخی از شهرداری ها به آن عمل نکردند که نیاز 

به پیگیری دارد که به طور کامل انجام شود .
وی افزود: در بحث تسهیلات رفاهی ، بر اساس دستورالعمل بودجه 
شهرداری ها که سازمان به شما ابلاغ می کند ما می توانیم تسهیلات 
رفاهی پرداخت کنیم متاسفانه در این زمینه وحدت رویه وجود ندارد از 
شهردار رضوانشهر تشکر می کنم که بحث پرسنلی را مطرح کردند ما 
زمانی می توانیم به ماموریت و اهداف خود بپردازیم که به فکر نیروی 
انسانی خود باشیم و در این زمینه رئیس دستگاه اجرایی اختیاراتی بر 

اساس قانون و شیوه نامه ها دارد که می تواند تصمیم بگیرد .
کرکه ابادی تصریح کرد: ما تمام چالش هایی که امروز در بحث نیروی 

انسانی وجود دارد در پیشنویس آیین نامه استخدامی پیشبینی کرده ایم 
یکی از موضوعات اساسی بحث تطبیق و ساماندهی نیروی انسانی 
است که نیاز به تبیین دارد و بنده پیام های بسیاری در این زمینه 
دریافت می کنم که نشان می دهد مسئولین اداری یا اطلاعات به 

روزی ندارند یا به درستی این موضوعات را تبیین نکرده ایم .
عباس صابر معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری گیلان در 

این نشست بیان کرد: بحث پسماند در استان دارای اولویت و 
ضرورت است و به عنوان یکی از وظایف خطیر شهرداران 
به عنوان مدیران اجرایی پسماند در قانون مدیریت پسماند 
تعریف شده است که باید شهرداران برنامه اجرایی در 
ارائه بدهند و این  راستای طرح جامع پسماند استان 

موضوع را در اولویت قرار بدهند .
وی افزود : اجرای طرح های شهری ، طرح هادی 

، طرح جامع و تفصیلی به عنوان یکی دیگر 
باشد  می  شهرداران  اصلی  وظایف  از 

متاسفانه در امور شهری از لحاظ 
منظر شهری ، کوچه ها ، 

بهم  نماها   ، ها  خیابان 
می  مشاهده  ریختگی 
به  توجه  با  که  شود 
بودن  پذیر  گردشگر 
استان  شهرهای 
عموم  خواست  و 
اراده  باید  مردم 
زمینه  این  در  جدی 
باشد  داشته  وجود 
در  نیز  شهرداران  و 
اجرای این طرح ها 

اهتمام بورزند .
صابر در ادامه گفت: 
سنوات  بررسی  با 
مشخص  گذشته 

می شود ساختار درست بودجه وجود ندارد یا ضوابط رعایت نمی شود 
که تبعاتی دارد شهرداران محترم هر گونه اقدامی که انجام میدهند باید 
در چهارچوب بودجه باشد و اگر نیاز به اصلاح دارد نیز در قالب لایحه 

به شورا بدهند تا مشکلی ایجاد نشود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری گیلان با بیان اینکه درآمد 
پایدار موضوع دیگری است که باید به آ ن پرداخته 
شود اضافه کرد: اساسا شهرداری ها تشکیل شد 
که باری از روی دولت برداشته شود و دولت 
به عنوان ح مایت کننده در کنار شهرداری 
و  کند  تفویض  را  اختیارات  و  باشد  ها 
است  این  هم  قانون  و  حاکمیت  نگاه 
که شهرداری ها توانمند شوند و به درآمد 
پایدار برسند و استان گی لان دارای مزیت 
های بیشتری نیز هم هست که درآمد پایدار 
در حوزه گردشگری می باشد که این ظرفیت 
باید دیده شود و به درستی تبیین شود همانطور 
که در تمام دنیا این گونه است و باید با برنامه از این 

ظرفیت در ایجاد درآمد پایدار استفاده کرد
وی تصریح کرد : موضوع بعدی اینکه با حضور آیت الله 
رئیسی ریاست محترم جمهور در استان گیلان بحث 
آزاد سازی سواحل را داشتیم که بحمدالله به خوبی 
اما آیا باید آن را رها بکنیم  انجام شده است 
؟ یا باید از این ظرفیت استفاده کنیم قطعا 
شهرداری های ساحلی باید برنامه های 
خود را در این زمینه به صورت مکتوب 
به ما اعلام کنند و موضوع سالم سازی 
را به گونه ای که همه مردم بتوانند 
از آن استفاده کنند را در دستور کار 

قرار دهید .
صابر خطاب به شهرداران گفت : در 
بحث شفافیت بهره گیری از فناوری 
اطلاعات و استفاده از نرم افزار های 

یکپارچه جهت حضور و غیاب پرسنل تا اقدامات مالی و اقدامات دیگر 
اهتمام جدی داشته باشید و به آموزش در تمامی حوزه ها توجه نمایید 
و مطمئن باشید در کیفیت خدمت رسانی نقش بسزایی خواهد داشت

وی در پایان اذعان داشت : یکی از برنامه های جدی دولت قانون 
جهش مسکن است در چهارچوب قانون تکالیفی برای شما تدوین 
کرده اند که اتظار می رود همکاری لازم را داشه باشید و چون ذینعان 
اصلی مردم و عموما از قشر ضعیف جامعه هستند در کوتاه ترین زمان 
ممکن مساعدت لازم را انجام بدهید که نتایج و عوائد آن به شهرستان 

برخواهد گذشت .
سید محمد اجاق زاده محمدی مدیر عامل سازمان پسماند شهرداری 
های استان گیلان در این نشست اظهار داشت: بر اساس طرح جامع 
مدیریت پسماند استان گیلان ، 7 پهنه راهبردی و مدیریت پسماند 
طبقه بندی شده است اولین پهنه ما پهنه آستارا می باشد که روزانه 91 
تن زباله تولید می شود که از این مقدار 73 تن زباله شهری و 1۸ تن 
زباله روستایی می باشد پروژ ه ای برای این پهنه تعریف شده اس ت 
که بهسازی محل دفن داداش آباد است که در حال حاضر با عتبارات 

تخصیص یافته ٢4 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است 
وی افزود: در پهنه تالش رضوانشهر و ماسال ، ٢۵4 تن زباله روزانه 
تولید می شود که از این مقدار 14۶ تن زباله در محدوده تالش ۶9 
تن در شهرستان رضوانشهر و 39 تن زباله در ماسال تولید می گردد 
که در پروژه تعریف شده 4٢ درصد پیشر فت فیزیکی داشته ایم البته 
موانعی در این زمینه وجود دارد که با رایزنی های صورت گرفته در 

حال برطرف شدن می باشد.
مدیرعامل سازمان پسماند شهرداری های گیلان گفت: با توجه به 
تاکیدات دکتر عباسی مقام عالی اجرایی استان و معاونین ایشان و با 
عنایت به اینکه درجلسات مکررا گفته شده است پسماند و مدیریت 
پسماند ابربحران استان گیلان می باشد از نظر مسئولین نخبگان و 
شهرووندان مسئله پسماند مهمترین مسئله استان گیلان است و در 
این راستا در سفری که اخیرا هیئت دولت به استان گیلان داشته اند 
با رایزنی ها 1000 میلیارد تومان برای سه سال اتی اعتبار در نظر 

گرفته شده است
محمدی ادامه داد : در حوزه مدیریت پسماند و اولین بخش آن تفکیک 
از مبدا عملکرد ما قابل قبول نیست متاسفانه نیمی از شهرداری های 
ما فاقد پیمانکار برای تفکیک از مبدا هستتند و آمار تفکی ک از مبدا 
به ما نشان می دهد که کمتر از ۵ درصد است این با عددی که در 
نظر گرفته شده است که ٢۸ درصد است فاصله بسیار زیادی دارد و 
باید آموزش عمومی در حوزه های چهارگانه ادار ا ت مدارس دانشگاه 
ها ، فروشگاه ها و خانوارها در برنامه ریزی جدی قرار گیرد و این مهم 
تاثیر بسزایی در کاهش زباله هایی که برای دفن می رود خواهد داشت.

در پایان این نشست دکتر راضی مدیرکل دفتر محیط زیست و خدمات 
شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور به ایراد سخنرانی 

پرداخت
وی اظهار داشت: اگر بخواهیم یک نصویر کلی از وضعیت پسماند در 
کشور ارائه دهیم امار و ارقامی که در این زمینه وجود دارد قابل دفاع 
نیست و برازنده این ملت و نظام نیست در حال حاضر ما 7۵ درصد 
پسماند را مستقیما دفن می کنیم و تجهیزات و تاسیساتی که در حوزه 
پسماند در شهر های ما فراهم شده است با حداقل ظرفیت و راندمان 

در حال کار هستند .
راضی ادامه داد: در دولت سیزدهم ، با توجه به بحرانی بودن پسماند 
در کشور همچون قرارگاه کرونا ، قرارگاهی نیز برای پسماند تشکیل 
شده است خروجی این قرار گاه رویکردهای ده گانه ای است که به 

استان ها ابلاغ شده است .

حجه الاسلام رییسی در دو سفری که به استان گیلان داشت چه 
در قامت رییس قوه قضاییه و چه در قامت رییس دولت، در راستای 
پیگیری مشکلات حوزه صنعت و تولید، در هر دو دیدار، فقط از کارخانه 
پوشش بازدید کرده و در تلاش هست بیماری که مرگ مغزی شده 

است را با دستگاه زنده نگه دارد.
به گزارش انطباق، در بزرگی و عظمت کارخانجات صنایع پوشش 
شکی نیست؛ این شرکت که قدمتی ۵0 ساله دارد، در اوج فعالیت خود 
در دهه ۶0 و 70 به مدد بیش از 3۸00 نیروی انسانی رسمی و ۵ هزار 
نیروی قراردادی خود توانست به بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه 
تبدیل شود و به غیر از داشتن نمایندگی در همه استانهای کشور، 
تولیداتش به اکثر کشورهای اروپایی و آمریکایی و خاورمیانه صادر می 
شد و حتی افتخار تهیه لباس احرام حجاج را نیز برعهده گرفته بود. اما 
ابتدای دهه هشتاد بخاطر واگذاری غلط به بخش خصوصی ناکارامد 
و البته خسارت سنگینی که برف سال ۸3 به این کارخانه ۸۵ هکتاری 
زده بود، تقریبا نابود شد. از همین رو بعد از دو دهه اعتصاب و اعتراض 
اندک کارگران باقیمانده آن، سید ابراهیم رییسی ابتدا در 1۶ بهمن 99 
در قامت رییس قوه قضاییه از آن بازدید کرد و دستور احیای آن را داد 
و دقیقا یک سال بعد در ۸ بهمن 1400 در قامت رییس جمهور، در 
پانزدهمین سفر استانی خود، بازدید مجددی از پوشش داشت تا نتایج 

بازدید اول خود را بیند.
این درحالی است که همه متخصصان می دانند؛ باتوجه به اینکه خیلی 
از دستگاه های این کارخانه در سالهای گذشته توسط مالک نابلدش 
به فروش رفته و نسل اندک دستگاه های باقیمانده قدیمی شده و 
پرسنلی که طلب های سنگین چندین ساله دارند و سایر معضلات و 
مشکلات حقوقی که وجود دارد، تقریبا احیای مجدد کارخانه پوشش 

را ناممکن کرده است.
ممکن است به صورت شواف بتوان قسمتهای خیلی کوچکی از ان را 
به نمایش دراورد و بگوییم ما احیا کردیم، اما عملا پوشش هرگز به 

پوشش دهه ۶0 و 70 برنمی گردد.
اگر آقای رییسی دنبال تعزیه بازی و شواف هست که بهترین جا را 
انتخاب کرد ولی اگر بدنبال حل مشکل صنعتگران و تولیدکنندگان 

استان هست باید تاکید کرد گیلان فقط یک کارخانه پوشش نیست.
واقعیت این است که بسیاری از کارخانجات در گیلان - به خصوص در 
شهر صنعتی رشت - هستند که مثل کارخانه فولاد هزاران اشتغالزایی 
ایجاد کرده اند یا مثل شیر پگاه توان تولید بالایی دارند و یا مثل صنایع 
نساجی پیشروتاب دارای مدرن ترین دستگاه ها هستند و حتی مثل 
نیوساد از توان صادراتی مناسبی برخوردارند و امثال این کارخانجات و 

کارخانجات دیگر که بهترین ابزار و متخصص ترین پرسنل را دارند 
اما سرمایه گذاران و مدیرانشان با چنگ و دندان کارخانجات را سرپا 

نگه داشتند.
اگر آقای رییس جمهور واقعا می خواهد برای تولید کاری بکند و 
پشتیبانی واقعی انجام دهد، بهتر است به داد اینها برسد؛ بسیاری از 
کارخانجات هستند که بخاطر مسایل بیمه ای، بخاطر مسایل بانکی، 
بخاطر مسایل مالیاتی، در شرف ورشکستگی هستند در واقع بخاطر 
مسایلی که با یک دستور ساده رییس جمهور قابل حل است و باعث 
می شود اینها به اغما نروند و به مشکل برنخورند، چه برسد به اینکه 

ورشکست شوند.
این داستان مثل این است که پزشکی بر سر بالین دو بیماری که یکی 
مرده و یکی در حال احتضار هست حاضر می شود و مداوم بیماری 
که مرده را ویزیت می کند و به بیمار در حال احتضار توجهی نمی کند 
تا موجبات مرگ وی هم فراهم می شود، درحالیکه اگر این وقت را 
برای بیمار در حال احتضار می گذاشت یقینا می توانست از مرگ آن 

جلوگیری نماید.
علی ای حال در کل گیلان، شهر صنعتی رشت، بزرگترین و مهمترین 
شهر صنعتی است، اما در اولین سفر استانی رییس جمهور به گیلان 
در دولت سیزدهم، نه تنها اقای رییسی بلکه وزرا و حتی معاونینشان 
هم به این شهر صنعتی بزرگ قدم رنجه نکردند، واقعا قطب بزرگ 
صنعتی استان، اینقدر ارزش نداشت که حتی یک معاون وزیر به انجا 
بیاید. شاید استاندار بخاطر مشغله فراوان کاری فراموش کرده باشد 
تذکر و تاکیدی به دولت داشته باشد، ولی آیا مدیرکل صنعت معدن 
تجارت استان گیلان که وظیفه مستقیم حمایتی از این شهر صنعتی و 

کارخانجات آن را دارد هم باید فراموش کرده باشد؟

شهردار رضوانشهر: اجلاس شهرداران فرصتی برای جلب رضایت 
عمومی با پشتوانه های فنی و قانونی است

گیلان فقط پوشش نیست اقای رییس جمهور

موزه های  بازگشایی 
اسفند  ۲۵ ز  ا گیلان 

سرپرست میراث فرهنگی گیلان، از بازگشایی کلیه موزه های گیلان از ٢۵ اسفند خبر داد و بیان کرد: 
٢۵0 میراث طبیعی از جمله 30 آبشار، بقایای جنگل های هیرکانی در داخل جلگه و غارها را برای 

میزبانی از گردشگران نوروزی آماده کردیم.
ولی جهانی، گیلان را یکی از استان های غنی کشور از لحاظ تاریخی و طبیعی دانست و اظهار کرد: 
استان گیلان با ۵٢00 اثر تاریخی و جاذبه طبیعی شناسایی شده و ثبت 1٢00 اثر در فهرست آثار ملی 

به ثبت رسیده، مقام چهارم را در ثبت آثار ملی دارد.
وی از رشد ۵0 درصدی موزه های خصوصی و دولتی استان گیلان طی دو سال گذشته خبر داد و 
افزود: از 1۵ موزه به 30 موزه رسیدیم و هر شهرستان به یک موزه مرتبط با هویت تاریخی خود تبدیل 
شده است. سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گیلان، با اشاره به وجود 
هفت بافت تاریخی در استان، تصریح کرد: کرد علاوه بر ماسوله، بیش از 1٢00 بنای تاریخی در استان 

گیلان شناسایی شده است.
جهانی، با بیان اینکه اقامتگاه های بوم گردی با محوریت خانه های قاجاری در داخل بناهای تاریخی 
برای نخستین بار در گیلان راه اندازی شده است، گفت: این اقامتگاه ها به عنوان جاذبه تاریخی مورد 

توجه گردشگران است.
وی از ثبت 4۸ اثر فرهنگی و تاریخی گیلان در فهرست آثار ملی طی امسال خبر داد و خاطرنشان 
کرد: بخش عمده این آثار در حوزه میراث طبیعی از جمله جنگل های هیرکانی فتاتو و آبشار لاتون 

بوده است.
سرپرست میراث فرهنگی گیلان، از ثبت جهانی ماسوله در فهرست آیسسکو خبر داد و تصریح کرد: 
کمیته رفع موانع ثبت جهانی ماسوله را با حضور استاندار برگزار کردیم و لذا ارزیابان یونسکو تابستان 

1401 به گیلان می آیند تا بتوانیم موانع ثبت جهانی ماسوله را رفع کنیم.
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 نیمه دوم اسفند 1400
 سال ششم
 شماره 37

عرفان اسماعیل زاده با دو متر 
و پنج سانت نزدیک تر از رقبا 

به سبد تیم ملی

چشم  به  چندان  متر  دو  قد  بسکتبال  در  شاید 
رقیب  از  تر  موفق  ورزشکاری  یقینا  ولی  نیاید، 
خواهد بود که حتی سانتی متری از حریف بلندتر 
باشد، اکنون عرفان بیست ساله با دو متر و پنج 
سانتیمتر یقینا از خیلی های دیگر به سبد نزدیک 
پیراهن  پوشیدن  دار  داعیه  تواند  می  و  است  تر 

تیم ملی باشد.
بسکتبال  بلاشک  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
گیلان روزهای خوشی را می گذراند، کمبود مالی 
با  استان،  بسکتبال  اما هیات  که همیشه هست 
راه اندازی لیگ های متفاوت و تشکیل تیم های 
خوبی چون داماش و سپیدرود و ملوان، راه پویا 

بودن را به دیگران آموخت.
حتی به توصیه هیات، تیم های بسکتبال استان 
سعی در استفاده از جوانان و نوجوانان در ترکیب 
تیم های خود کرده اند تا آینده بسکتبال گیلان 
تیم  نام  بدرستی  شاید  جاییکه  تا  شود  تضمین 
نوجوانان  تیم  باید  را  رشت  سپیدرود  بسکتبال 

سپیدرود نامید با میانگین سنی زیر ٢0 سال.
در  چه  اگر  هشتادی  دهه  نوجوانان  همین  اما 
هنوز  کشور  بسکتبال  اول  دسته  لیگ  کوران 
موفقیت چندانی کسب نکرده اند اما در لیگ برتر 
گیلان با قدرت صدرنشین هستند. این نوجوانان 
تا  دارند  رعنایی  قد  اما  دارند  کمی  سن  اگرچه 
جاییکه ارتفاع دو متر در این تیم چندان به چشم 

نمی آید.
ناگفته نماند همین ویژگی های منحصر به فرد 
باعث شده از این تیم کوچک اما بلند بالا، چندین 
بسکتبال دعوت شوند  امید  ملی  تیم  به  بازیکن 
که یکی از بلندبالاترینشان عرفان اسماعیل زاده 
است که با دو متر پنج سانتی متر و بیست سال 

سن یکی از دست نیافتنی هاست.
بازی  بسکتبال  است  سال  ده  از  بیش  که  وی 
می کند به خبرنگار خط اول ورزشی می گوید: 
بسکتبال رشته جذابی است، اگرچه ورزش را با 
را  فیتنس  هم  الان  و  کردم  شروع  ژیمناستیک 
شریفی  مجتبی  چون  ای  حرفه  مربی  نظر  زیر 
کار می کنم اما هرگز بسکتبال در اولویت دومم 
قرار نگرفت. شاید بخاطر اینکه از مدرسه مربیان 
رشته  این  به  علاقمند  را  من  که  داشتم  خوبی 
علیزاده،  علیرضا  چون  دانشی  با  مربیان  کردند 
شهریار کریمی، محمد فرحبخش، بهنام یعقوبی 

و بهنام شاد.
بهنام  با  حتی  افزاید:  می  زاده  اسماعیل  عرفان 
کشور  قهرمان  توانستیم   93 سال  در  یعقوبی 
شویم و به تیم ملی نیز دعوت شویم اما توفیق 
با  ولی  نکردم  پیدا  را  ملی  تیم  پیراهن  پوشیدن 
خیلی  نکنید  شک  دارم  که  پشتکاری  و  تلاش 
زودتر از آنچه برنامه ریزی کرده ام به تیم ملی 

خواهم رسید.
چشم  به  چندان  متر  دو  قد  بسکتبال  در  شاید 
رقیب  از  تر  موفق  ورزشکاری  یقینا  ولی  نیاید، 
خواهد بود که حتی سانتی متری از حریف بلندتر 
باشد، اکنون عرفان با دو متر و پنج سانتیمتر یقینا 
از خیلی های دیگر به سبد نزدیک تر است و می 

تواند داعیه دار پوشیدن پیراهن تیم ملی باشد.
وی در ادامه از شرایط تیم سپیدرود رشت اظهار 
رضایت کرد و گفت: از نتایج خیره کننده ای که 
بسکتبال گیلان کسب شد شوکه  برتر  لیگ  در 
به سایر  نسبت  تیم خیلی جوانی  که  شدیم چرا 
اقتدار در  با  توانستیم  اما  داریم  تیم های جدول 
صدر بایستیم. در لیگ کشوری هم هنوز خودمان 
را پیدا نکردیم، کاپیتانمان تازه ٢1 سالش هست 
پس حق می دهید که فرصت کافی برای بازیابی 
در  شود  نمی  دلیلی  این  ولی  نداشتیم  خودمان 
از  دست  کشور  اول  دسته  لیگ  بعدی  مرحله 
شکستهایی  اول  مرحله  در  ما  برداریم.  تلاش 
دشواری  و  سخت  کار  آن  جبران  ولی  داشتیم 

نیست.
عرفان اسماعیل زاده در پایان تاکید کرد: هیات 
فراوانی  تلاش  خالی  دستان  با  گیلان  بسکتبال 
نکرد  ما  از  مالی  حمایت  اینکه  علیرغم  و  کرده 
چراکه  دهیم  نمی  گله  اجازه  خودمان  به  ولی 
دکتر رفیعی به اندازه کافی برای بسکتبال گیلان 
از  را  زیادی  نوجوان  بازیکنان  و  کشید  زحمت 
داد،  قرار  به جلوی دید عموم  تاریکخانه ورزش 
امیدوارم روند صعودی که شروع شده ادامه یابد.

خبر

مشاور ورزشی استاندار 
گیلان کیست ؟

در  بوکسینگ  کیک  رشته  گیلانی  ورزشکاران  افتخارآفرینی  پیامی  در  گیلان  استاندار 
مسابقات جام سردار سلیمانی را تبریک گفت.

در این که کاروان ۵3 نفره کیک بوکسورهای گیلانی با کسب 1٢ مدال طلا، ۸ نقره و 
1۵ برنز در مسابقات قهرمانی کشور که در رده جوانان و بزرگسالان برگزار شد، کار بزرگی 
کردند؛ شکی نیست؛ اما اینجا گیلان است، استانی ورزش خیز، که هر روز از این دست 
موفقیت ها، فراوان شامل حال ورزشکاران مستعد گیلانی می شود، اگر بنا باشد نماینده 
عالی دولت در استان به مناسبت هر موفقیت، چنین پیام هایی صادر کند، سنگ روی سنگ 
بند نمی شود. با همین پیام هم، اکنون توقع بزرگی برای سایر ورزشکاران رشته های مختلف 

ایجاد کرده است که چرا برای موفقیت آنها پیامی صادر نشده است.

اخیراً  که  هایی  رشته  سایر  و  قایقرانی  شمشیربازی،  اسکواش،  شطرنج،  ورزشکاران  اگر 
موفقیت هایی کسب کرده اند و به اردوی تیم ملی دعوت شدند و حتی مثل شمشیربازان 
در مسابقات جهانی برگزیده شده اند و یا مثل قایقرانان در مسابقات رویینگ آسیا قهرمان 
آیا آقای استاندار  شده اند، فردا معترض شوند که چرا برای آنها پیامی صادر نشده است، 

پاسخی دارد؟
واقعاً مشاور ورزشی استاندار گیلان کیست که برای موفقیتی که حتی مدیرکل ورزش و 
استاندار را مجاب به صدور چنین  پیامی صادر نکرد،  برای آن  جوانان استان گیلان هم 

پیامی، آن هم بعد از 4 روز کرد.
امیدواریم با این بی توجهی چالش جدیدی برای استاندار گیلان ایجاد نگردد.

وسی در انزلی سربازها در ملوان، عر

آیا یک زن رئیس هیئت موی تای گیلان می شود ؟

دبیر فدراســیون بیلیارد: گیلان نیازمند پایگاه قهرمانی است

ود رشــت،  پیشگام در فرهنگ سازی و پیش به سوی ساختارسازی سپیدر

و  یزدانی  سیاوش  یعنی  استقلال  سرباز  مدافع  دو  پرحاشیه  قصه 
گذراندن  برای  بازیکنان  این  و  شده  تمام  مرادمند  محمدحسین 

خدمت سربازی، لباس ملوان را بر تن خواهند کرد.
به گزارش ایسنا، این روزها همه چیز باب میل قوهای انزلی است 
و گویی سال، سال ملوان است. آن ها با اختلافی ۶ امتیازی نسبت 
به تیم دوم، صدرنشین لیگ یک هستند و اختلاف 10 امتیازی با 
تیم هایی دارند که در منطقه صعود به لیگ برتر قرار ندارند. برای 
شکست  دارد،  را  برتر  لیگ  دریای  به  برگشت  سودای  که  ملوانی 
هنوز معنا نشده و این تیم در 19 هفته سپری شده 1٢ پیروزی و 7 

تساوی داشته است. 
زوج  با  تیم  این  چون  می شود  جذاب تر  ملوانی ها  برای  امسال 
رقم  حال  در  زارع  مازیار  و  نوری  پژمان  محبوب  و  دوست داشتنی 
زدن اتفاقی تاریخی است و این بیشتر از همه چیز برای هواداران 
ملوان خاص است. پژمان نوری به عنوان مدیرعامل و مازیار زارع 
باشگاه و تیمی را دارند که چه  به عنوان سرمربی، سکان هدایت 
در زمین و چه در خارج از زمین برنده است. مدیریت این باشگاه 
نسبت به سایر تیم های ایرانی، یک سر و گردن بالاتر است و توان 
رقابت با باشگاه های اروپایی را دارد؛ باشگاهی که کانون هوادارانی 
نام طرفدارانش در آن ثبت شده است و در مناسبت های  دارد که 
خاص، باشگاه با ارسال بسته های خاصی از هواداران خود حمایت 
معاون  به گفته  و  افتاد  یلدا  اتفاق در شب  این  بار  آخرین  می کند. 
فرهنگی این باشگاه، اتفاقی بزرگ تر در عید نوروز برای هواداران 

ملوان خواهد افتاد. 

خط  بهترین  یک، صاحب  لیگ  فصل  این  در  انزلی  سپید  قوهای 
دفاع و دومین خط حمله برتر لیگ یک هستند. بخت و اقبال این 
روزهای ملوان حسابی باز است و دو مدافع سر باز استقلال که سابقه 

البته  و  ناگهانی  به صورت  دارند،  را هم  تیم ملی  پیراهن  پوشیدن 
قانونی، موعد سربازی شان رسیده و چاره ای جز پیوستن به ملوان 
ندارند؛ پیوستن به تیمی که در 19 بازی تنها 7 گل دریافت کرده 

و گل زدن به آن کار هر تیمی نیست. با پیوستن احتمالی سیاوش 
یزدانی و محمدحسین مرادمند به ملوان، عناصر اصلی بهترین خط 
دفاع لیگ برتر )که دست استقلال است( تبدیل به عناصر اصلی 
بهترین خط دفاع لیگ آزادگان می شوند و این باب میل مازیار زارع 
و هواداران ملوان است . این دو بازیکن به احتمال زیاد، روز شنبه به 
نیروی دریایی معرفی خواهند شد و برای گذران خدمت سربازی، 

باید سفیدپوش شوند و زیر نظر مازیار زارع کار کنند. 
انتشار  با  ملوان،  سرباز  بازیکنان  از  یکی  و  کاپیتان  بارانی،  صادق 
استوری در صفحه مجازی خود، به احتمال پیوستن این بازیکنان 
به ملوان دامن زده و به نظر می رسد یزدانی و بارانی، پس از حضور 
در پیکان، بار دیگر و این بار در ملوان هم بازی شوند. پیوستن این 
دو ستاره به جمع شاگردان مازیار زارع، قدرت دفاعی ملوان را بیش 
از پیش می کند و این خبر خوبی برای سایر تیم های لیگ یکی به 
خصوص مس کرمان و خیبر خرم آبادی که رقبای اصلی قوها در راه 
صعود به لیگ برتر هستند، نیست. این انتقال ها در حالی رخ می دهد 
بیانیه ای اعلام کرده بود  انتشار  با  باشگاه ملوان چند روز قبل  که 
با فشار به سازمان نظام وظیفه و  بازیکنان  این  که در فکر جذب 
باشگاه استقلال نیست و دوست ندارد وارد حواشی این دو بازیکن 
شود. البته حالا و پس از قطعی شدن سربازی مرادمند و یزدانی و 
تمام شدن حواشی، پژمان نوری و مدیریت باشگاه ملوان اقدامات 
لازم را برای جذب این دو بازیکن انجام دادند و اگر اتفاق خاصی 
رخ ندهد، دو مدافع سابق استقلال، پیراهن قوهای سپید انزلی را 

بر تن می کنند.

هیئت  یک  سرپرستی  های  گزینه  بین  در  بار  نخستین  برای 
این  آیا  می شود،  دیده  زن  یک  گیلان،  در  خشن  البته  و  رزمی 

اتفاق جالب در گیلان رخ خواهد داد ؟
بود  ماه سال جاری  بهمن  اواسط  اول ورزشی،  به گزارش خط   
فدراسیون  یک  به  انجمن  قالب  از  تای  موی  رزمی  رشته  که 
اساسنامه  است که طبق  آن  نیازمند  اکنون  و  تبدیل شد  مستقل 
در  ایران،  اسلامی  جمهوری  آماتور  ورزشی  فدراسیون های 
استانها نیز با تشکیل مجمع و برگزاری فراخوان برای انتخابات، 

نمایند. انتخاب رئیس هیئت  به  اقدام 
ظاهراً گیلان با توجه به سابقه طولانی و پر افتخار در این رشته، 
به واسطه تلاش های فراوانی که مرحوم سید مصطفی رضازاده 
به عنوان مدرس و مربی تیم ملی انجام داده است، جزو نخستین 
موی  فدراسیون  شدن  رسمی  از  بعد  که  بود  خواهد  استان هایی 

تای صاحب تشکیلات رسمی در گیلان خواهد شد.
همین  در   ،1400 سال  پایان  از  پیش  است،  حاکی  شنیده ها   

با حضور  در گیلان،  تای  نخستین مجمع هیئت موی  اسفندماه، 
آن  در  و  شد  خواهد  برگزار  فدراسیون  رئیس  نصیری  جواد 
برگزاری  مقدمات  تا  شد  خواهد  انتخاب  هیئت  سرپرست  اولین 

نماید. فراهم  را  انتخابات 
مهدی  علیه  گیلان  تای  موی  بزرگ  خانواده  که  طوماری  البته 
عابدین نژاد رئیس فعلی این سبک در گیلان نوشتند نیز بی تأثیر 
موی  ورزشی  جامعه  است،  نبوده  مجمع  این  ناگهانی  برپایی  در 
مدیرکل  و  فدراسیون  رئیس  به  خطاب  طوماری  امضای  با  تای 
نژاد  عابدین  از عملکرد  نارضایتی خود  جوانان گیلان،  و  ورزش 
مثبتی  زمان حضور وی عملکرد  از  که  نوشتند  و  کرده  اعلام  را 

در این انجمن دیده نشده است.
تای  موی  هیئت  سرپرستی  گزینه های  ماجرا  جالب  نکته  اما 
نژاد  عابدین  نامناسب  عملکرد  واسطه  به  یقین  است؛  گیلان 
رئیس فعلی این سبک، از وی استفاده نخواهد شد و از مجید گل 
گزینه های  از  یکی  عنوان  به  گیلان  در  پیشین سبک  رئیس  آرا 

محتمل نام برده می شود اما وی نیز به دلیل اشتغال در جنوب 
نخواهد  را  کرسی  این  کسب  امکان  فراوان  احتمال  به  کشور 

داشت.
از همین رو افشین بادوام از مدرسین و مربیان موفق این رشته 
و نماینده این سبک در رضوانشهر ، به عنوان گزینه ای دیگر و 
البته از نجمه پورمحمودی اولین داور رسمی و تنها مربی رسمی 
خانوم در موی تای گیلان که نایب رئیسی تاپ کیک بوکسینگ 
به  دارد  کارنامه  در  نیز  را  کشور  در  سبک  این  دبیری  و  گیلان 

از گزینه های محتمل نام برده می شود. عنوان یکی دیگر 
نصیری  جواد  که  بود  خواهد  مبارکی  و  یمن  اتفاق خوش  چه  و 
رئیس فدراسیون موی تای برای نخستین بار به یک زن اعتماد 
کرده و ریاست یک هیئت رزمی و البته خشن را به وی بسپارد 
عرصه  در  کشورمان  توانمند  زنان  درخشش  برای  بابی  فتح  تا 

مدیریت ورزشی گردد.

اینکه  وجود  با  گفت:  بولس  و  بیلیارد  بولینگ،  فدراسیون  دبیر 
گیلان یکی از قطب های برتر این رشته در کشور بشمار می رود، 

این استان نیازمند پایگاه قهرمانی است.
بولینگ،  هیات  در مجمع سالانه  سلطانپور  علی  ایرنا،  گزارش  به 
بیلیارد و بولس گیلان در رشت اظهار داشت: هم اینک ٢1 پایگاه 
این  که  داریم  انتظار  و  دارد  وجود  کشور  استان   ٢1 در  قهرمانی 
در گیلان،  استعداد موجود  و  پتانسیل  به  توجه  با  قهرمانی  پایگاه 

بزودی در این استان راه اندازی شود.
بیماری  گسترش  دلیل  به  موجود  مشکلات  علیرغم  افزود:  وی 
لغو  این رشته ورزشی  فعالیتهای  از  تعدادی  19 در کشور،  کووید 
برگزار شد  استان گیلان  در  اقدامات خوبی  این وجود،  با  اما  شد 
فعالیتهای  شاهد  بیماری،  این  کردن  فروکش  با  که  است  امید  و 

بیشتری در این استان باشیم.
دبیر فدراسیون بولینگ، بیلیارد و بولس ادامه داد: همچنین استفاده 
از ظرفیتهای علمی توسط اساتید برجسته حاضر در گیلان دیگر 
فعالیت این استان باید در سال آینده باشد تا این هیات در بخش 
از معضلات  ببرد چون یکی  از وجود اساتید مجرب سود  آموزش 

اصلی و اساسی ما در کشور و گیلان، بخش آموزش است.
مدنظر  که  دیگر  مهم  نکات  از  یکی  داشت:  اظهار  سلطانپور 
توجه  آن  به  کمتر  که  است  استعدادیابی  بخش  است،  فدراسیون 
در  خوبی  های  پتانسیل  و  استعداد  اینکه  به  توجه  با  و  می شود 
رشته های مختلف این فدراسیون در گیلان حضور دارند، مسئولان 
هیات گیلان باید در این بخش و کشف استعداد، اقدامات بیشتری 

را انجام دهند.
تعداد ورزشکاران سازمان یافته زیبنده هیات بیلیارد گیلان نیست

ورزش  اداره  حرفه ای  و  قهرمانی  ورزش  توسعه  معاون  همچنین 
سازمان  ورزشکاران  تعداد  گفت:  ادامه  در  نیز  گیلان  جوانان  و 
یافته زیبنده این هیات نیست و مسئولان هیات بولینگ، بیلیارد و 
بولس گیلان باید اقدامات و تلاش بیشتری را در جذب ورزشکار 

انجام دهند.
فاضل بازیار افزود: هم اینک حدود ۶00 ورزشکار سازمان یافته در 
این هیات فعالیت دارند که با توجه به پتانسیل و استعداد موجود در 
گیلان  در رشته های بیلیاردی ، این تعداد ورزشکار سازمان یافته 

برای این هیات بسیار کم است.

این  گیلان،  در  بیلیارد  ورزش  توسعه  برای  البته  کرد:  بیان  وی 
از  که  اقداماتی  به  توجه  با  و  دارد  قهرمانی  پایگاه  به  نیاز  هیات 
پایگاه  زودی  به  انجام شده،  و جوانان گیلان  اداره ورزش  سوی 

قهرمانی برای این هیات در این استان راه اندازی خواهد شد.
جوانان  و  ورزش  اداره  حرفه ای  و  قهرمانی  ورزش  توسعه  معاون 
گیلان در ادامه به نحوه کمکهای مالی اداراه ورزش به هیاتهای 
ورزشی اشاره و خاطرنشان کرد: پرداخت کمک به هیاتها، منوط 
به موارد مختلف است که یکی از مهمترین آن، تعداد ورزشکاران 
سازمان یافته است که هیاتها در این بخش باید فعالیت بیشتری 

داشته باشند. 
در برگزاری دوره های آموزشی ضعیف عمل کردیم 

رییس هیات بولینگ، بیلیارد و بوکس گیلان نیز در ادامه مجمع 
ما  داشت:  اظهار  یکساله  عملکرد  ارایه  ضمن  هیات  این  سالانه 
دلیل  همین  به  و  بودیم  ضعیف  آموزشی  دوره های  برگزاری  در 
و  برگزار  بخش  این  در  را  خاصی  برنامه های   ، آینده  سال  برای 

اجرا خواهیم کرد.
هیاتها  مالی  منابع  اینکه  به  توجه  با  افزود:  چنانی  بزرگ  سارنگ 
مشخص و محدود است، برگزاری مسابقات می تواند برای هیاتها 
درآمدزایی کند که البته باید این امر طی یک فرایند قانونی انجام 
مسابقات  در  حضور  برای  باید  نیز  داوران  دیگر  سوی  از  و  شود 

دستمزد دریافت کنند.
به  کرونا  شیوع  دلیل  به  امسال  اینکه  به  توجه  با  کرد:  بیان  وی 
مواجه  ورزشی  اماکن  تعطیلی  با  سال،  اول  ماهه   ۶ در  خصوص 
کامل  رعایت  با  را  مختلفی  برنامه های  وجود  این  با  اما  بودیم، 

پروتکل های بهداشتی انجام دادیم.
بیان کرد: همچنین  بیلیارد و بولس گیلان  بولینگ،  رییس هیات 
بخش های  در  کشور  قهرمانی  رقابتهای  در  گیلان  ورزشکاران 
که  کردند  کسب  را  ارزشمندی  مقام های  و  درخشیدند  مختلف 
پیشکسوتان  اسنوکر  رقابتهای  قهرمانی  مقام  کسب  به  می توان 

کشور اشاره کرد.
مجمع سالانه هیات بولینگ، بیلیارد و بولس گیلان روز چهارشنبه 
با حضور علی سلطانپور دبیر فدراسیون و اعضای مجمع عمومی 
این هیات در مهمانسرای المپیک مجموعه ورزشی شهید عضدی 

شهرستان رشت برگزار شد.

بعد از حل مشکل مالکیت باشگاه پرطرفدار سپیدرود، امروز این 
بیشتری  با سرعت  تا  شد  مدیره  هیات  سالها صاحب  از  بعد  تیم 

به سوی ساختارسازی پیش برود.
به گزارش خط اول ورزشی، علیرضا نوید مالک باشگاه سپیدرود 
به   - گرفت  اختیار  در  را  باشگاه  این  که  ماهی  سه  در  رشت، 
بدهی  پرداخت  جهت  تومان  میلیارد  نه  از  بیش   - خودش  گفته 
فنی  کادر  و  بازیکنان  قراردادهای  و  لجستیک  و هزینه های  ها 

پرداخت نموده که در نوع خود کم سابقه بوده است.
جدید  مدیریت  هر  ورود  با  که   ٫ موجود  رویه  برخلاف  وی 
پاکسازی بنیادین صورت می گرفت - بدون اینکه به قلع و قمع 
موافق،  و  مخالف  نیروهای  همه  با  تعامل  با  بپردازد،  باشگاه  در 
و تنها با اضافه کردن دکتر اسماعیل شاد به عنوان مشاور ارشد 
باشگاه  کردن  سیستماتیک  در  موثر  گامی  باشگاه،  امور  در  خود 

برداشت. سپیدرود رشت 
امروز اما به گوش می رسد با تشکیل هیات مدیره در این باشگاه 

است،  برده  پیش  ساختارسازی  راستای  در  بزرگی  گام  مردمی، 
اسماعیل  مدیره؛  هیات  رییس  و  مالک  عنوان  به  نوید  علیرضا 
ترین  عالی  در  ورزشی  مدیریت  سابقه  دهه  دو  از  بیش  که  شاد 
خانواده  از  احمد صومی  و  رییس  نایب  عنوان  به  را  دارد  سطوح 
ورزش  اسبق  مدیرکل  اصل  رضا محمدی  سپیدرود،  بنیانگذاران 
و  گیلان  استان  های  زندان  فعلی  مدیرکل  و  لرستان  و  گیلان 
اعضای هیات  به عنوان  را  نخبگان علمی کشور  از  محمد فلاح 

مدیره منصوب کرد.
باشگاه  مالک  عنوان  به  نوید  علیرضا  حضور  با  است  گفتنی 
سپیدرود اقدامات زیر بنایی برای ساختار سازی و حل مشکلات 
و  ثبت شرکت ها  در سازمان  ثبت  برای  باشگاه سپیدرود  حقوقی 
صدور پروانه در دستور کار قرار گرفت و تعیین و انتخاب اعضای 

هیات مدیره بر همین اساس بود.
دوران  از  مالکیتی  مشکلات  از  پس  رشت  سپیدرود  فوتبال  تیم 
ساختار های  تمامی  دوم  دسته  لیگ  تا  برتر  لیگ  در  حضور 

زبربنایی اش منحل شد و در 4 سال اخیر بدون هیات مدیره و 
زودی  به  است  قرار  و  می کرد  فعالیت  اداری  ساختار های  دیگر 
اعلام  و  تشکیل  آن ها  اعضای  و  باشگاه  مهم  کمیته های  سایر 

شود.
در  نیز  را  بزرگ  فرهنگی  کار  یک  مقدمات  باشگاه  مالک  اما 
برای  زیادی  برکات  منشا  درنگ  بی  که  است  زده  سپیدرود 

باشگاه و هواداران و بازیکنان خواهد بود.
علیرضا نوید که به عنوان یک فعال اقتصادی در منطقه شناخته 
شده است تاکنون سرپرستی کودکان بی سرپرست زیادی را در 
قصد  وی  اما  بار  این  است،  داشته  برعهده  امداد  کمیته  کمک 
رشت،  سپیدرود  بزرگ  باشگاه  پرشمار  هواداران  کمک  با  دارد 
برعهده  را  بدسرپرست  یا  بی سرپرست  ۸700 کودک  سرپرستی 
بگیرد و به همین منظور شماره حسابی از سوی کمیته امداد امام 
نگاه ویژه هواداران متمول  خمینی در نظر گرفته شده است که 

باشگاه را می طلبد، بخصوص در این ایام پایان سال.
کمیته  نام  به  سپیدرود  هواداران  کمکهای  ویژه  حساب  شماره 

امداد: 9۸۸۵.۶037.9979.۵00٢
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خبر

شطرنج  مسابقات  ونا  کر
بین المللی جام خز ر 

را لغو کرد صاحب مقصودی 
یقینا یک ماه برای ارزیابی عملکرد یک مدیر بسیار کوتاه است ولی 

با بررسی همین یک ماه می توان چشم اندازی از آینده متصور شد.
جهانبخش آرمان که 1۸ بهمن سال جاری، سکان هدایت اداره کل 
ورزش و جوانان استان گیلان را برعهده گرفت، بلاشک نزد خود، 
فکر می کرد وقتی عقبه و جذبه یک نیروی پرنفوذ نظامی را با خود 
به آوردگاه ورزش بیاورد کار سختی برای مدیریت آن نخواهد داشت، 
ولی وقتی عرق پیشانی و دیر به منزل رفتن هایش را مرور می کند در 
می یابد میدان ورزش مرد نبردی می طلبد که شم نظامی و ورزشی 

را توامان داشته باشد.
او اما تازه آمده و پرنفس برنامه های روزمره را مرور می کند، دیدارها و 
ملاقات های ورزشی با ورزشکاران و هیات ها و پیشکسوتان ورزشی 
– که غالبا جنبه آشنایی داشته – پرترافیک ترین برنامه کاری این 

روزهای سرهنگ است.
اگرچه کرونا سبب خیر شد تا حال حاضر کمتر رویداد ورزشی در سالن 
ها در جریان باشد تا سرهنگ، فرصت کافی و وافی برای گشت و گذار 
اولیه در رودخانه خروشان ورزش استان را داشته باشد، اما این مهم 
نقصان کاری در پرونده آرمان خواهد بود که توان لمس یک رویداد 

واقعی ورزشی را تا مدتها نداشته باشد.
شاید برخی خرده بگیرند که آرمان خود داور ملی فوتبال است و خاک 
خورده ورزش، اما اگرچه پیج شخصی اش در فضای مجازی خبر از 
قضاوت دیدارهای مهم لیگ برتر و جام حذفی فوتبال می دهد اما 
بلاشک همه اش در مستطیل سبز بوده و همچنان سعادت بوییدن و 
چشیدن تشک کشتی و تاتامی کاراته و شیافچانگ تکواندو و غیره در 

رویدادی قابل عرض را نداشته است.
حال که جهانبخش آرمان یونیفورم نظامی اش را چند صباحی است در 

پستوی خانه گذارده و گرمکن ورزشی پوشیده، بهتر است دانش فنی 
و ورزشی اش هم به روز گردد تا دست از انشالله ماشالله گفتن ها در 

مصاحبه هایش بردارد که بدجور توی ذوق مخاطب می خورد.
مخاطبان اهل ورزش و ورزشکار نیاز دارند خوراکی فنی و حساب شده 
از مدیرکل ورزش بشنوند تا مثل کاریکاتور گل آقا که سی سال پیش 
در جواب احوال پرسی یک مسئول گفته بود » خدا رو شکر از فردا خیلی 
بهترم » ما نیز نگوییم امروزمان از فردا خیلی بهتر است چراکه باید از 
دیروز بهتر باشیم. شاید تنها اقدام فنی و جالب توجه یک ماه اخیر اقای 

مدیرکل، تصمیم بر احداث چمن طبیعی بر ورزشگاه شهید عضدی 
رشت بوده باشد، که البته این نیز جای بحث فراوان دارد؛ همانقدر که 
در گذشته چمن مصنوعی را حلوا حلوا می کردند و آن را تنها راه برون 
رفت از زمین های مرداب گونه و گل آلود در زمستان و خاکی و تاس در 
تابستان گیلان می دانستند، چمن طبیعی نیز مشتریانی داشت که معتقد 
بودند در آب و هوایی مثل آب و هوای شمال به راحتی قابل نگهداری 
و بهره برداری است، بنابراین آرمان در اولین اقدام فنی شمشیری دو لبه 
را برداشت که یقینا از روحیه اقتدارگرایی به ارث رسید از گذشته اش بر 

می آید و امید است به بار نیز بنشیند تا این چاقو دست صاحبش را نبرد.
اگرچه گفته شد بررسی عملکرد یک مدیر در یک ماه، کار عبثی است 
اما این عملکرد یک ماهه روی دیگری نیز دارد که در صورت واکاوی 
آن، چراغ راه آینده ترسیم می گردد. چراغی که آتشش را از مدیریت 
میانی میگیرد و جهانبخش آرمان با تغییرات خیلی زود هنگام، تقریبا 
دستش را پیش از موعد رو کرد. او هنوز بیست روز از آغاز بکارش 
نگذشته بود که اولین تغییرات را در یکی از معاونت های مهم اغاز کرد 
و  با همان فرمان و سرعت، رییس گروه قهرمانی و معاون جوانان را 
هم در کمتر از یک ماه تغییر داد. شاید خرده بگیرید که تغییرات حق هر 
مدیری است که نگارنده نیز بر آن صحه می گذارد، اما وقتی استاندار 
گیلان و شهردار رشت بعد از 140 روز از حدود یکصد مدیری که باید 
تغییر می دادند تنها بیست تا سی درصد آن را اعمال کرده اند، تغییر 
دو معاونت از سه معاونت یک اداره کل ظرف یک ماه کمی شتابزده 

به نظر می رسد.
استان،  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  گیلانی  غرب  مدیر  را شکر  خدا 
انتصاباتش بوی شرق گیلان می دهد و کاملا شائبه قومیت گرایی را 
از خود دور کرده است، البته شاید از خود دور کرده باشد ولی از استاندار 

شرق گیلانی نه !
به هر حال آرمان دو سه ماهی برای دریافت حکمش انتظار کشید و 
این زمان بهترین فرصت برای ارزیابی بدنه اجرایی اداره کل ورزش بود 
تا با » شناخت کامل و استقلال تمام » اقدام به تغییرات کند؛ تغییراتی 
که باعث نشود سازمانی که با کمبود شدید نیروی متخصص و متعهد 

روبه روست، از چنین نیروهایی تهی شود.
اینجاست که انتظار داریم سرهنگ آرمان اگرچه گرمکن ورزش کاملا 
برازنده اش است اما یونیفورم نظامی اش را جایی بگذارد تا مرتب 

چشمش به آن بیفتند و فاصله اش با آن حال و هوا کمی کمتر گردد.

مهری رنجبر؛ ویدئوچک این فصل دردسر ساز شد. فدراسیون با 
شروع مرحله پلی آف و نیمه نهایی سیستم ویدئوچک را هم در 
سالن به راه انداخت تا هم حاشیه ها و تنش ها کمتر شود و هم 
اشتباهات داوری تیمی را متضرر نکند. اما امسال برخلاف سالهای 
قبل این طور نشد و مربیان تیم ها را شاکی کرد. بعضی مواقع تیم ها 
برای یک صحنه درخواست ویدئوچک می دادند و اسکوبورد صحنه 
دیگری را نشان می داد که نتیجه اش اعتراض دوباره کادر فنی تیم 

ها و بازیکنان بود.
با اینکه سیستم ویدئو چک را گذاشته اند تا به داور کمک کند، اما 
بعضی مواقع  این سرداور بود که اشتباه ویدئوچک را اصلاح می 
کرد. حتی در ست چهارم بازی دوم نیمه نهایی دو تیم پیکان و 
فولاد سپاهان، داور اول چندبار برای چک کردن صحنه های مورد 
اعتراض از سکویش پایین آمد تا صحنه را روی سیستم ویدئو چک 
ببیند. البته یکسری بابت قدیم ی بودن سیستم ویدئو چک معترض 

شدند و یکسری هم به داور ویدئو چک اعتراض داشتند.
رحمان محمدی راد سرمربی تیم فولاد سپاهان بعداز باخت تیمش 
در دومین بازی نیمه نهایی مقابل پیکان و بیرون ماندن از کورس 
خواهش  فدراسیون  مسئولان  از  اما  گذشت  ما  :»از  گفت  رقابت 
می کنم که سیستم ویدئو چک را ارتقاء بدهند. این دوربین ها کیفیت 
لازم را ندارد و تنش به وجود می آورد. داور و تیم ها دچار اشتباه 
می شدند. چند صحنه مشابه به وجود آمد که رای های متفاوت داشت 
و من به عنوان مربی نمی توانم تشخیص بدهم کدام درست است. 
ما در باشگاه سپاهان از دوربین ایرانی استفاده کردیم و 100 درصد از 

این دوربین های ایتالیایی فدراسیون قوی تر بود. «
سیستم  است  معتقد  پیکان  والیبال  تیم  مربی  مقدم  مومنی  رضا 
قدیمی ویدئوچک، شبهه به وجود می آورد:»ویدئو چک ابزاری است 
تا قضاوت داوران صحیح تر شود. اما متاسفانه در کشور ما سیستم 

قدیمی شده و نبود دوربین های جدید و با سرعت بالا مشکل ساز 
می شد، اما عدم دقت بالا شبهه به وجود می آورد. درصحنه های  
تاچ سردفاع ، خطای تور شاید حساسیت ها زیاد شده است. البته ۵0 
درصد اعتراض ها الکی است و با احترام به رای داور تیم ها می 

توانند اعتراض نکنند.«
بعضی مربیان هم مثل مومنی مقدم معتقدند فدراسیون باید سیستم 
جدید مثل چشم عقاب را وارد کند تا  در بازیهای حساس موارد 
مد نظر مربیان تیم ها دقیق تر بررسی شود:» شاید بهتر باشد که 
فدراسیون سیستم ویدئو چک را ارتقا دهد و از چشم عقاب استفاده 
کند. چرا که وقتی با  تکنولوژی روز دنیا جلو برویم، کمک می کند و 
جلوی خیلی از تنش ها گرفته می شود. به هر حال اگر همین ویدئو 
چک هم نبود مشکلات بیشتر می شد. حالا از 10 ویدئوچکی که 
رد و بدل می شود، 7-۸ مورد درست است و ٢ مورد رد می شود.«

یکسری از اعتراضات تیم ها هم به تشخیص اشتباه داور ویدئو چک 
برمی گردد. وقتی در بازی اول نیمه نهایی بین پیکان و فولاد سپاهان 
تمام شد، مسعود یزدان پناه داور ویدئوچک هم از پای سیستم بلند 
شد و برای بازی دوم جایش را به داور دیگری داد. آنهایی که در 
سالن بودند، دلیلش را به تشخیص های اشتباه او ربط دادند. البته 
طولانی شدن بررسی صحنه های مد نظر هم بعضی مواقع تیم ها را 

کلافه می کند و یکی از دلایل اعتراض تیم ها می شود. 
البته ویدئوچک و دردسرهایش تنها به بازیهای پلی آف و نیمه نهایی 
ختم نشد ، حتی در بازی اول فینال هم یقه پیکان مدعی را گرفت.

ست سوم بازی در حالی که پیکان  10 - ۵ جلو بود ، شاگردان طلوع 
کیان چهار امتیاز پیاپی گرفت و اکبری تقاضای وقت استراحت کرد. 
در حالی که پیکان ٢4 - ٢٢ پیش افتاد، داور امتیاز ٢3 را به شهداب 
داد که  صدای  اعتراض  پیمان اکبری را درآورد. چرا که او معتقد بود 
بازیکن شهداب پیش از آنکه توپ به طور کامل وارد زمین  تیمش 

شود، به توپ ضربه زده است. داور  با اعتراض  اکبری  به او کارت 
زرد نشان داد. دو تیم در امتیازات آخر این ست یک امتیاز، یک امتیاز  

در تعقیب هم بودند  که  در نهایت شهداب 30 - ٢۸ پیروز شد.
پیمان اکبری بعد از سوت پایان بازی باز هم اعتراض داشت که 
چرا در امتیاز حساس ست سوم داور زاویه دوربین را بالاتر نبرد تا 
مشخص شود که توپ به طور کامل وارد زمین شهداب شده یا نه، 
در ادامه پوریا فیاضی هم شدیدا اعتراض داشت که بقیه بازیکنان  

تیم او را آرام کردند. 
یزدان پناه: اعتراضات به دلیلی نداشتن قوانین است

مسعود یزدان پناه که چند سالی است بازنشسته شده و دیگر سوت 
نمی زند، از قضاوتها ناراحت است. او معتقد است از اول هم نمی 
خواسته داور ویدئوچک باشد. چرا که حالا ناظر است، اما فدراسیون 
به او حکم کرده است:» من موافق نبودم که داور ویدئوچک باشم. 
چرا که من ناظر هستم و جایز نیست به عقب برگردم. اما به رغم 
میلم آنجا نشستم. باید داورانی که میخواهند به مسابقات بروند، 
پای سیستم بنشینند و تمرین کنند نه من. البته من با داوران ژاپن، 

عربستان و تایلند چهار داور ویدئوچک آسیا هستیم.«  

یزدان پناه دلیل اعتراض مربیان و بازیکنان تیم ها  به ویدئوچک را 
به بی خبری  از قوانین ربط می دهد:» دلیل همه اعتراضات ندانستن 
مقررات است. آنها نه می دانند و نه می پرسند. وقتی تیمی مثلا 
درباره تاچ سر دفاع تقاضای ویدئوچک می دهد، داور ویدئوچک 
در حال چک، شاید اول خطای دیگری را ببیند و آن را نشان دهد. 
درواقع اولین خطایی که دیده می شود  مثل خطای پاسور تیم قبل از 
تاچ سردفاع مقدم تر است و اتفاق بعدی تاچ دفاع است، یا مثلا وقتی  
پای بازیکن به تور می خورد، درست است که تیم مقابل تقاضای 
برخورد به تور را می کند، داور باید ثابت کند که رالی در جریان 
بوده که این خطا اتفاق افتاده است. اسپلیپ دو صحنه را باید نشان 
دهد،یکی توپ که به زمین نخورده و صحنه دوم وقتی به تور برخورد 
می کند. البته که وقتی توپ در هواست قابلیت پخش ندارد و تیم ها 
معمولا معترض می شوند چرا توپ را نشان نمی دهید؟ آنها چون 
نمی دانند اعتراض می کنند. در حالی که باید به رای  داور ویدئوچک 
تمکین کنند، حتی اگر خلاف قانون باشد. در مسابقه زنان برخورد 
توپ به موی زنان خطا نیست اما وقتی بازیکنی اسپک می زند و 
توپ به موی بالا آمده برخورد کند، داور ویدئوچک خطا اعلام کند، 
خلاف است اما باید تمکین کنند. اما در ایران وقتی بازیکن برخورد 

می کند و ویدئو چک هم تایید می کند، باز اعتراض می کنند. «
به نظر او ایراد از عدم توضیح مقررات برای بازیکنان و مربیان است:» 
البته یکی از ایرادات به این برمی گردد که بازیهای دور مقدماتی 
بدون ویدئوچک برگزار شد و بنابراین تیم ها  امسال در پلی آف و 
نیمه نهایی برای اولین بار با ویدئو چک مواجه شده اند و به همین 

دلیل عادت ندارند و به مشکل می خورند.«
یزدان پناه سیستم قدیمی را تایید می کند:» باید سیستم به روز شود.

ویدئوچک ایران برای لیگ ملتهای ٢01۶ آمده، اما امکانات ما در 
همین حد است. تیم ها میتوانند بگویند نمی خواهیم استفاده شود، اما 

حالا که ویدئوچک می خواهند باید احترام بگذارند. تیم ها می گویند 
ویدئو چک فدراسیون کیفیت لازم را ندارد اما ما از همین در قهرمانی 

آسیا استفاده کردیم.«
افجه ای:همه دنیا از همین سیستم استفاده می کنند

فدراسیون  اطلاعات  و  فناوری  کمیته  مسئول  ای  افجه  مرتضی 
قدیمی  فدراسیون  چک   ویدئو  سیستم  که  ندارد  قبول  والیبال، 
شده است. او می گوید:» شاید استفاده از دوربین های به روز ۵ 
درصد قضیه باشد، اما همه دنیا از همین سیستم استفاده می کنند. 
دوربین های ما هم هر 3-4 سال یکبار به روز می شوند و تایید شده 
فدراسیون جهانی است. اما مهمترین مساله نور کافی سالن است. هر 
چقئر بخواهیم باز هم سایه وجود دارد. البته جنجالها زمانی شروع می 
شود که داور می خواهد دقت بیشتری به خرج دهد و این دقت ها 
زمان می برد و اعتراض به دنبال دارد، چرا که پوئن ها یک طرف را 

برنده می کند و طرف دیگر را بازنده.«
مسئول کمیته فناوری و اطلاعات فدراسیون قبول دارد چشم عقاب 
دقت صحنه ها را دقیق تر نشان می دهد:» سیستم هارت آی یا 
چشم عقاب، انیمیشن است و برای نشان دادن قطعیت لمس خطوط  
استفاده می شود و همان هم خا دارد. به جز سر دفاع در بقیه موارد 
لمس زمین استفاده می شود. اما ما تصویر واقعی را نشان می دهیم. 
جایی که معلوم است توپ داخل یا خارج است و باید تصمیم گیری 
را به داور اول بسپرند. به هر حال باید داور اول بازی را مدیریت کند.«

افجه ای اعتراضات را به وضعیت بحرانی تیم ها ربط میدهد:» بهانه 
ها به خاطر وضعیت بحرانی تیم هاست . چرا که جواب زحماتشان را 
می گیرند، یا ممکن است با یک امتیاز حذف شوند. البته برگرداندن 
تصویر زمان بر نیست، طولانی شدن کار به دلیل انتخاب زاویه ای 
است تا رای درست را بدهند. باید چندین بار آن را بررسی کنند و 

همین تصمیم گیری را سخت می کند.«

در  قهرمانی  به  رسیدن  برای  سرخپوشان  کرد،  تأکید  پرسپولیس  باشگاه  گیلانی  پیشکسوت 
بیست ویکمین دوره لیگ برتر باید استقلال را شکست بدهند.

برد  گفت:  تهران  دربی  برای  پرسپولیس  شرایط  درباره  تسنیم  با  گفت وگو  در  رأفت  پایان 
در مسجدسلیمان قطعاً می تواند روحیه تیمی پرسپولیس را برای دربی بیشتر کند و شاگردان 
گل محمدی به این برد نیاز داشتند. دربی همیشه شرایط خاص خودش را دارد و نباختن برای 
هر دو تیم مهم است، ضمن اینکه این بازی ربطی به جدول و اختلاف امتیاز دو تیم ندارد. بدون 
شک هر تیمی که در زمین مسابقه تمرکز بیشتری داشته باشد می تواند برنده از زمین بیرون بیاید.

وی در ادامه پیش بینی اش از نتیجه دربی را اینطور بیان کرد: نتیجه که قابل پیش بینی نیست و اگر 
کسی هم پیش بینی کند این موضوع از روی احساس است. هر دو تیم در شرایط خوبی هستند و 
برخلاف چند سال گذشته حالا استقلال بالاتر از پرسپولیس قرار دارد. پرسپولیس برای رسیدن به 

قهرمانی راهی جز پیروزی در دربی ندارد، چون باید اختلاف شش امتیازی اش با استقلال را کم 
کند و من امیدوارم که در نهایت تیم محبوبم برنده دربی شود. در این بازی نقش بازیکنانی مثل 
کامیابی نیا، ترابی، امیری، سرلک و سیدجلال )حسینی( بسیار مهم است و امیدوارم بزرگترهای تیم 

خودشان را به خوبی نشان دهند.
مهاجم پیشین تیم فوتبال پرسپولیس در مورد وضعیت دروازه بان های این تیم اظهار داشت: به 
نظر من حامد لک باید در دربی بازی کند، چون تجربه بیشتری دارد. ما نباید فراموش کنیم او در 
خیلی از بازی ها نمایش خوبی داشت و هر بازیکنی ممکن است اشتباه کند. دوناروما هم در بازی 
رئال مادرید - پاری سن ژرمن اشتباه کرد و این اتفاقات همیشه در فوتبال وجود دارد. کادر فنی 
پرسپولیس باید در این چند روز روی مسائل روحی و روانی لک کار کنند تا او برای دربی آماده 
شود. گوهری تازه به پرسپولیس آمده است و تجربه حضور در چنین بازی بزرگ و سنگینی را ندارد.

نتایج یک بررسی روی ورزشکارانی که در مسابقات المپیک گریه کرده 
بودند، نشان داد اشک های عاطفی ویژگی بیولوژیکی است که مرتبط 
با جنس و سن افراد است. همچنین این موضوع می تواند تحت تاثیر 

فرهنگ باشد.
به نقل از سایکولوژی نیوز، یکی از ابتدایی ترین ابراز احساسات افراد 
گریه کردن است. گریه نه تنها احساسات را بیان می کند بلکه شدت 
آن را نیز نشان می دهد و افراد بعد از گریه احساس بهتری دارند زیرا 
اشک هورمون اندورفین و اکسی توسین)هورمون های تسکین دهنده 
درد( ترشح می کند و خلق وخو را بهبود می بخشد. همچنین گریه به 

افراد کمک می کند با دیگران ارتباط بهتری برقرار کنند.
محققان علت این اشک ریختن در مسابقات ورزشی را بررسی کردند. 
براساس این بررسی مشخص شد 4۵0 دارنده مدال طلا در بازی های 

المپیک های ٢01٢ و ٢01۶ اشک ریخته اند. 
مطابق با بسیاری از مطالعات قبلی محققان دریافتند زنان بیش از مردان 
و افراد مسن بیشتر از هر ٢ جنس گریه می کنند. علاوه بر این بین 
کسب مدال در زمان برگزاری مسابقه در کشور خود فرد و احتمال 
گریه نیز ارتباط وجود دارد زیرا ورزشکارانی که در کشور خود مسابقه 
می دهند، در معرض فشار بیشتری قرار دارند؛ بنابراین برنده  شدن بعد از 

این فشار اضافی منجر به بروز احساسات فرد خواهد شد.
همچنین احتمال گریه با مذهب افراد در کشور مادری ورزشکار نیز 
اهمیت دارد زیرا جنگ های داخلی اثرات فیزیکی و روانی طولانی مدت 
بر افراد دارد. البته مردان در جوامعی که جنسیت کمتر مطرح است، 

بیشتر گریه می کنند.
یک  تنها  نه  عاطفی  اشک های  می دهد  نشان  نتایج  کلی  طور  به 
ویژگی بیولوژیکی است که به جنسیت یا سن مربوط می شود بلکه 
یک پدیده فرهنگی است و این نتایج شاید برای محققان روان شناسی، 

رفتارشناسی، انسان شناسی و بسیاری دیگر جالب باشد.

پس از لغو مسابقات کونگ فو قهرمانی کشور در رشت ، 
مسابقات بین المللی شطرنج جام خزر نیز به دلیل شیوع 

کرونا لغو شد.
رییس هیات شطرنج استان گیلان روز چهارشنبه به 
خبرنگار ایرنا گفت: با توجه به اعلام ستاد ملی مبارزه با 
کرونا، نوزدهمین دوره رقابت های شطرنج بین المللی جام 

خزر در رشت لغو شد.
حسین میربلوک افزود: نوزدهمین دوره رقابتهای شطرنج 
بین المللی جام خزر قرار بود از ٢3 الی 30 بهمن ماه 
با حضور زبده ترین شطرنجبازان داخلی و چند کشور 
خارجی در رشت برگزار شود که این مسابقات با توجه به 

شیوع کرونا، لغو شد.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه ثبت نام این دوره از رقابتها 
آغاز شده بود، تاکنون 709 شطرنجباز از ایران و چند 
کشور خارجی برای حضور در نوزدهمین دوره رقابتهای 
شطرنج بین المللی جام خزر ثبت نام کرده بودند. رئیس 
هیات شطرنج گیلان بیان کرد: البته از این تعداد ثبت نام 
کننده ، 90 شطرنجباز از کشورهای روسیه ، جمهوری 
آذربایجان، ارمنستان ، گرجستان ، عراق ، افغانستان ، 
پرتغال ، اترش و اکراین برای حضور در این دوره از 

مسابقات اعلام آمادگی کردند.
وی در ادامه گفت: اگر این رقابتها لغو نمی شد و با توجه 
به اینکه زمان ثبت نام تا پایان روز ٢1 بهمن ماه ادامه 
داشت، پیش بینی می شد که بیش از یکهزار شطرنجباز 
داخلی و خارجی در نوزدهمین دوره مسابقات بین المللی 

جام خزر ثبت نام و شرکت کنند.
سلامتی  هرحال  به  کرد:  خاطرنشان  میربلوک 
ورزشکاران مهمتر از برگزاری مسابقات است و با وجود 
شیوع کرونا در کشور، ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم 
به لغو این دوره از رقابتها را گرفت که امیدواریم با رعایت 
پروتکل های بهداشتی، هر چه سریعتر شاهد فروکش 
کردن موج جدید کرونا باشیم تا دوباره مسابقات ورزشی 

از سرگرفته شود.
در  سال  هر  خزر  جام  المللی  بین  شطرنج  رقابتهای 
ایام دهه فجر با حضور شطرنجبازان ملی پوش ایران 
و شطرنجبازان چند کشور خارجی به میزبانی گیلان 
برگزار می شود که این مسابقات سال گذشته به دلیل 
شیوع کرونا برگزار نشد و ٢ سال گذشته نیز با عنوان جام 

کاسپین برگزار شده بود.
عنوان  ایرانی  رقابتها شطرنجبازان  این  دوره  چند  در 
قهرمانی را کسب کردند که می توان به احسان قائم 
مقامی، همایون توفیقی و پرهام مقصودلو اشاره کرد و 
همچنین در چند دوره نیز شطرنجبازان سایر کشورها 
که  کردند  تصاحب  را  مسابقات  این  قهرمانی  مقام 
می توان به فرانس برکس از مجارستان و مصراتدین 

اسکندروف از جمهوری آذربایجان اشاره کرد.  
روز سه شنبه نیز اعلام شد رقابتهای کونگ فو قهرمانی 
نیمه آزاد مردان کشور که قرار بود از روز پنجشنبه هفته 
جاری 14 بهمن ماه به مدت ٢ روز در رشت برگزار شود، 

به دلیل شیوع کرونا لغو و به زمان دیگری موکول شد.

از یونیفورم نظامی تا گرمکن ورزشی

کمک حال داوران یا تکنولوژی دردسرساز ؛ دردسر ویدئوچک !

پایان رأفت: پرسپولیس برای قهرمانی راهی جز 
وزی در دربی ندارد پیر

چرا قهرمانان ورزشی گریه می کنند ؟

بنا: سیدجلال گل بزند 
خوشحال می شوم

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان درباره دربی و اینکه دوست دارد چه کسی گل 
بزند، صحبت کرد.

به گزارش فارس، دربی پایتخت بین استقلال و پرسپولیس قرار است روز پنجشنبه برگزار 
این خصوص صحبت  در  فرنگی کشورمان  ملی کشتی  تیم  بنا سرمربی  شود که محمد 
کوتاهی داشت. وی بارها پرسپولیسی بودن خود را نشان داده و امیدوار است این مسابقه 

نیز با برد سرخ پوشان همراه باشد.
تیم  این  دارد  پرسپولیس است و دوست  اینکه طرفدار  درباره  فارس،  با  وی در گفت وگو 
قهرمان لیگ شود، عنوان کرد: دوست داشتن پرسپولیس به خاطر این است که از نوجوانی 

علی پروین را دوست داشتم و او بچه محل ما بود، وحید قلیچ هم همین طور. 
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان، گفت: من اهل کری خواندن نیستم اما وقتی در 
یک بازی پرسپولیس همان دقایق ابتدایی گل خورد، پیام های زیادی داشتم که برایم نوشته 
بودند بازی یک بر صفر شروع شد! من یک پرسپولیسی هستم و بسیار متعصب. دوست 
دارم پرسپولیس دربی را هم ببرد و قهرمان لیگ شود. مهم نیست چه کسی گل می زند 
اما اگر سیدجلال از عقب بیاید و ناگهان گل بزند خیلی خوشحال خواهم شد. همسرم هم 

به شدت پرسپولیسی است و حتی بعد از بردهای پرسپولیس سجده شکر به جا می آورد.
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دوهفته نامه  اجتماعی . ورزشی

نشست هم اندیشی منجی در آینه ادیان و مذاهب با حضور آیت 
الله رسول فلاحتی نماینده ولی فقیه در استان گیلان و امام جمعه 
رشت و جمعی از علمای شیعه و سنی، روز شنبه 14 اسفند، در سالن 

اجتماعات دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت برگزار شد.
به گزارش خط اول، آیت الله رسول فلاحتی در این نشست با اشاره 
اظهار  است،  ملت ها  بیشتر  نماد  باوری  اینکه موضوع مهدی  به 
داشت: همه ادیان با اسامی مختلف به مهدی موعود اعتقاد دارند، 
حتی بودایی ها نیز به منجی معتقدند و رهبرشان گاندی نیز دو روز 
تاسوعا و عاشورا را در هند تعطیل اعلام کرده است. وی افزود: طبق 
اعتقاد شیعه مهدی موعود از نسل پیامبر اسلام است، به دنیا آمده، 
روزی ظهور خواهد کرد و جهان را پر از عدل و داد می کند. به 
طوریکه در زمان آن حضرت شرایطی پیش می آید که انبیای الهی 

امید و آرزو داشتند آن را درک کنند.
امام جمعه رشت با بیان اینکه امام زمان موعود حق است، تصریح 
کرد: ضرورت دارد فرهنگ مهدی موعود عجل الله تعالی فرجه 
الشریف در تمام جوامع انسانی تبیین شود. وی امام زمان را یک 
نماد خواند و بیان کرد: این اندیشه که انسانی روزی خواهد آمد و 
بشریت را رهایی می بخشد، یک نماد است و این ظرفیت برای 

جوامع تبیین نشده است.
نماینده ولی فقیه در گیلان به تلاش قدرت های استکباری در به 
انحراف کشاندن اعتقاد به ظهور مهدی موعود اشاره کرد و گفت: 

شیعه معتقد است امام زمان از مکه ظهور می کند و هیچکس جلودار 
حرکت او نیست. آیت الله فلاحتی با اشاره به اینکه اعتقاد به قیام 
غایب ایمان به غیب است، خاطرنشان کرد: ایمان به حضرت مهدی 
یک ظرفیت بسیار بالا و اندیشه بسیار ناب است و اگر تقویت شود 
تحمل انسان در برابر مشکلات را بالا می برد و سبب متعالی شدن 

جامعه بشری به ویژه جامعه اسلامی می شود.
امام جمعه رشت با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران به ملت ها 
شکوه و اقتدار داد که قوه های خود را به منصه ظهور برسانند، اظهار 
کرد: استکبار تلاش می کند باور به مهدویت را به انحراف بکشاند. 
آیت الله فلاحتی به فعالیت ٢ هزار موسسه شیعه شناسی در کشور 
انگلیس برای به انحراف کشاندن تشیع اشاره کرد و افزود: ایمان به 
حضرت مهدی موجب پویایی حرکت های انسانی به جای زندگی 

تهی شده می شود.
وی با اشاره به اینکه اگر در دنیای بشری باور به حضرت مهدی 
تبیین شود ملت ها احساس استقلال همه جانبه می کنند و جلوی 
کفر می ایستند، بیان کرد: جوامع مهدوی باور با تبیین این اندیشه 

به نورانیت می رسند. نماینده ولی فقیه در گیلان در پایان، بر ترویج 
فرهنگ مهدویت تاکید کرد و یادآور شد: رسانه ها فرهنگ مهدوی 

را بسیار زیبا برای جامعه تبیین کنند.
نویسنده و پژوهشگر اهل سنت: اشتراکات فراوانی بین 

شیعه و سنی در بحث مهدویت وجود دارد
دکتر شیخ سید محمد صادقیان، نویسنده و پژوهشگر اهل سنت 
نیز در نشست هم اندیشی منجی در آینه ادیان و مذاهب به تبیین 
جایگاه مهدویت در بین جامعه سنی ها پرداخت و گفت: خداوند 
از زمانی که قران را نازل کرد تبیین آن را برعهده پیامبر گذاشت، 
پیامبر هم هر چه از تفسیر قران فرمود از وحی الهی است، لذا سنت 
و احادیث هم از جانب خداوند است و در نتیجه کسی که از رسول 

خدا اطاعت کند یعنی از خداوند اطاعت کرده است.
وی افزود: پیامبر فرمود میراث من کتاب خدا و سنت من هست و 
هر کس به این دو تمسک جوید رستگار خواهد شد و از یاران خود 
خواست این مهم را به گوش غایبین برسانند و چه نیکو این پیام 

سینه به سینه به نسل ما منتقل شده است.
شیخ صداقیان ادامه داد: متاسفانه بین علمای اهل سنت اختلافاتی 
وجود دارد، از متقدمان کسی حضرت مهدی را منکر نشد اما جلوتر 
در  خلدون  ابن  مثل  علما  برخی  متاخرین  دوره  در  آییم  می  که 
مهدویت تردید ایجاد کردند. البته از آنجاییکه ابن خلدون حدیث 
شناس نیست و جامعه شناس و مورخ است چندان بر گفته هایش 

حرجی نیست چراکه پژوهشگران اهل سنت در کتب خود به پنجاه 
حدیث واقعی در بحث مهدویت اشاره می کنند. در عصر معاصر هم 
سیدمحمد رشیدرضا از شاگردان محمد عبده شبهاتی در احادیث 
وارد دانسته که البته بزرگان اهل سنت به خوبی پاسخ هر هفت 

هشت شبهه ایجاد شده را دادند.
این نویسنده و پژوهشگر در پایان به اشتراکات فراوان اهل سنت و 
شیعه در بحث مهدویت تاکید کرد و گفت: از هر دو طرف چند نفری 

وجود دارند که با برخی احادیث مشکل دارند نه با خود مهدویت.
یک  عنوان  به  اسلامی  آزاد  دانشگاه  دوستار:  دکتر 
دانشگاه اجتماعی نسبت به بحث مهدویت بی توجه 

نیست
دکتر محمد دوستار رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان به 
عنوان میزبان این نشست؛ در ابتدای مراسم ضمن خیرمقدم به 
میهمانان گفت: دانشگاه آزاد مولود انقلاب اسلامی است و امور 

فرهنگی را سرلوحه فعالیت های خود می داند.
وی افزود: در همین راستا در حوزه دفاع مقدس؛ پیشتر همایش 

ادبیات پایداری را برای نخستین بار در دانشگاه آزاد اسلامی رشت 
برگزار کردیم و دبیرخانه ان را هم در دانشگاه شکل داده ایم و اکنون 
همایش منجی در آینه ادیان و مذاهب را در بحث مهدویت راه 
اندازی کردیم، چراکه دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان یک دانشگاه 

اجتماعی نسبت به بحث مهدویت بی توجه نیست.
آزاد  دانشگاه  مهدویت  دائمی  دبیرخانه  راه اندازی  از  دوستار  دکتر 
اسلامی در استان ها از جمله گیلان خبر داد و بیان کرد: دبیرخانه 
مهدویت در طول سال فعالیت های مختلفی اعم از تولید آثار ادبی، 
هنری، مقاله، انجام و برگزاری همایش، وبینار، چاپ کتاب، طراحی 
پوستر، صنایع دستی و خطاطی را در حوزه مهدویت انجام می دهد.

وی با بیان اینکه دبیرخانه مهدویت گیلان در سه سال موظف به 
تولید یک هزار اثر در حوزه مهدویت است، ادامه داد: باید تولید محتوا 
و کارهای تحقیقاتی و پژوهشی در حوزه مهدویت را افزایش دهیم 

تا به موضوعی برجسته تبدیل شود.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان تشریح کرد: نمایشگاه 
مهدویت در دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت به مدت سه روز از 14 
تا 1۶ اسفند در واحد رشت برپاست که پاسخگویی به شبهات در 

حوزه مهدویت توسط حوزه علمیه نیز انجام می شود.
دبیر هیئت امنای دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان با اشاره به 
برپایی نمایشگاه کتاب و آثار پژوهشی متذکر شد: نباید فعالیت های 

حوزه مهدویت را محدود به ایام نیمه شعبان کنیم.
در  مهدویت  موضوع  به  پرداختن  اینکه  بیان  با  دوستار  دکتر 
عرصه های خانواده، رسانه، ادبیات، سبک زندگی، آموزش و پرورش 
استادان گروه هدف دبیرخانه  افزود: دانشجویان و  ضرورت دارد، 

مهدویت دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان هستند.
وی با اشاره به آغاز کار تولید محتوای مهدویت ویژه شبکه های 
اجتماعی از سوی کانون دانشجویی مهدویت دانشگاه آزاد اسلامی 
استان گیلان اضافه کرد: یکی از محورهای مأموریت های دبیرخانه 
برای فضای  تولید محتوا  اسلامی گیلان  آزاد  دانشگاه  مهدویت 
و  ادیان  اشتراکات  از  اینکه منجی  بر  تأکید  با  است.وی  مجازی 
مذاهب الهی است، اضافه کرد: امپراتوری رسانه ای با تبلیغات وسیع 
خود در همه چیز تحریف ایجاد می کند و در حوزه منجی و مهدویت 
نیز شاهد طرح سؤالات، ابهامات و شبهات از سوی این رسانه ها 
اینکه  بیان  با  گیلان  استان  اسلامی  آزاد  دانشگاه  هستیم.رئیس 
پژوهشکده ها و اندیشکده های غرب در حوزه مهدویت بسیار کار 
می کنند و مباحث اشتباه را به صورت درست جلوه می دهند، افزود: 
ضرورت دارد در حوزه مهدویت که جزء اصول و اعتقادات مهم 

اسلامی و شیعی است، برنامه جدی داشته باشیم.
حجت الاسلام صفوی: ایمان به ظهور منجی جامعه را 

از آفات محفوظ می کند

نهاد  دفتر  مسئول  صفوی،  محمدحسین  سید  حجت الاسلام 
نمایندگی ولی فقیه در دانشگاه  آزاد اسلامی استان گیلان به عنوان 
یکی دیگر از سخنرانان همایش منجی در آینه ادیان و مذاهب بود 
که با بیان اینکه مهدویت یکی از اصول اعتقادی مهم در دین اسلام 
است، اظهار داشت: مسئله مهدویت و ظهور یک منجی مسئله ای 
است که باید به درستی و با توجه به شاخص های دینی در جامعه 

تبیین شود.
و  دانست  مؤمنان  میان  مودت  عامل  را  مهدویت  به  اعتقاد  وی 
خاطرنشان کرد: ایمان به ظهور منجی و ظهور یک امام معصوم 

جامعه را از آفات محفوظ می کند.
حجت الاسلام صفوی با اشاره به اینکه باور به دین الهی و ایمان 
داشتن به وعده های خداوند گرمابخش زندگی انسان است بیان 
کرد: در زمانه ای که پوچی زندگی انسان ها را فرا گرفته ایمان داشتن 
به مهدویت و ظهور یک منجی، نجات بخش انسان از منجلاب 

ناامیدی است.
وی با بیان اینکه ارکان انقلاب اسلامی با توجه به اصل مهدویت 
شکل گرفته است افزود: انقلاب اسلامی ایران با هدف زمینه سازی 

برای ظهور ولی عصر )عج( شکل گرفت و به پیروزی رسید.
مسئول دفتر نهاد نمایندگی ولی فقیه در دانشگاه های آزاد گیلان 
در خصوص  رهبری  معظم  مقام  و  )ره(  امام  بیانات  به  اشاره  با 
زمینه سازی انقلاب اسلامی برای ظهور امام عصر )عج( گفت: همه 

مؤمنان و آزادی خواهان منتظر ظهور منجی عالم بشریت و رهایی 
مظلومان از چنگ ستمگران هستند.

وی با اشاره به رجعت مؤمنان و بندگان برگزیده خداوند با حضرت 
مهدی بیان کرد: ظهور حضرت حجت زمینه نابودی کفر و شرک 

را مهیا می کند.
گفتنی است پخش کلیپی از فعالیت های فرهنگی دانشگاه های 
آزاد اسلامی گیلان در حوزه مهدویت و اجرای سرود توسط گروه 
سرود دانش آموزی جواد الائمه از شهر کومله لنگرود از دیگر برنامه 

های این نشست بود.
همچنین نمایشگاهی از فعالیت های فرهنگی و پژوهشی با موضوع 
مهدویت در دانشگاه ازاد اسلامی واحد رشت برپا بود که مورد بازدید 

نماینده ولی فقیه در گیلان نیز قرار گرفت.
در پایان مراسم نیز از برگزیدگان دانشگاه آزاد اسلامی گیلان در 

حوزه مهدویت تجلیل شد.

سید امیر حسین علوی شهردار رشت در اولین نشست خبری خود 
با اصحاب رسانه، پس از عبور از استیضاح، خبر از تغییرات گسترده 

در بدنه شهرداری داد.
به گزارش خط اول، خبرنگاران گیلان 13۵ روز منتظر ماندند تا 
نخستین نشست خبری خود با شهردار جوان رشت را برگزار کنند، 
حتی استاندار گیلان که با شهردار رشت در یک روز معارفه و صاحب 
منصب شد، ماه گذشته به بهانه دهه فجر نشستی با اهالی رسانه 
تشکیل داد اما ظاهرا مشغله کاری شهردار رشت از استاندار گیلان 

بیشتر بوده است.
البته نه اینکه سهل انگاری از سوی روابط عمومی یا خود شهردار 
رخ داده باشد بلکه شورای همراهی که با حداکثر آرا سید امیرحسین 
علوی را به عنوان شهردار رشت انتخاب کرده بود، خیلی زود نظرش 
عوض شد!!! و تصمیم گرفت با طرح سئوال های متفاوت علوی را 

استیضاح و برکنار نماید.
البته تا حدودی موفق هم شدند و دو بار جلسه طرح سئوال تشکیل 
استیضاح  به  کار  تا  نشوند  قانع  کردند  یکبار هم تلاش  و  دادند 
بکشد، درحالیکه همگان در شهر پذیرفتند علوی روزهای آخرش 
در شهرداری را می گذراند ناگهان چرخش قهرمانانه یکی از اعضای 
شورای اسلامی شهر رشت در دقیقه نود به نفع شهردار، چینش 
استیضاح را برهم زد و اکنون علوی اگرچه شهردار رشت است ولی 

با کمترین حمایتی از سوی شورا بناست شهر ایده آلش را بگرداند.
و این شد که وی - که در لابه لای دوستان نزدیکش شاید یکی 
در میان از اهالی رسانه باشند - نتواند در این 13۵ روز نشستی با 

خبرنگاران گیلان برگزار نماید.
علوی حتی اعتراف تلخی در خصوص خروجی این استیضاح و 
طرح سئوال ها داشت، وی به خبرنگاران گفت: درآمد شهرداری در 

دی ماه گذشته یعنی دو ماه بعد از حضور اینجانب صاحب افزایش 
چشمگیری شد، اما دو استیضاخ هر کدام پانزده تا بیست روز وقت 
من را گرفت و باعث شد در بهمن ماه این روند افزایشی متوقف 
شود و با کاهش درآمد عجیبی مواجه باشیم که البته جای نگرانی 
نیست و بدون شک نسبت به جبران آن و کاهش هزینه ها اقدام 

خواهیم کرد.
اما حال که شورا دو بار ناکام در به زمین زدن شهردار بوده است، 
آیا علوی حرکت آنها را بی پاسخ می گذارد؟ این سئوالی است که 
شهردار در نشست خبری تلویحا به آن پاسخ داد و گفت: تغییرات 

گسترده ای در شهرداری رخ خواهد داد.
در شهرداری رشت بیش از سی مدیر سطح اول و شاید سه برابر 
این عدد مدیریت میانی وجود دارد، اما علوی معتقد است تاکنون 
تغییر چندانی انجام نداده است و شاید تغییرات اعمال شده در این 
13۵ روز کمتر از انگشتان یک دست بوده است، اما قویا عرض می 
کنم ترکیب موجود در مدیریت شهرداری رشت، ترکیب مطلوب من 
نیست و تغییرات آتی اجتناب ناپذیر خواهد بود، به هر حال این بدنه 

یک مدیر دارد و فرماندهی واحد می خواهد.
کورسوهای  آخرین  بر  بطلانی  نشان، خط  و  این خط  آیا  اینکه 
هدایت  یا  است  آل  ایده  شهر  به  رسیدن  برای  مدیریت شهری 
مخالف به گشوه رینگ، چیزی است که شهروندان مظلوم باید 

منتظر بمانند و تماشایش کنند.
البته سید امیر حسین علوی شهردار رشت در این نشست خبری 
گزارش عملکرد مناسبی هم ارایه داد که اگر به همین درستی در 
اختیار شورا قرار می گرفت بعدی بود اینهمه چالش ایجاد می شد؛ 
وی گفت: شهرداری از اواخر پائیز اقدامات خود در حوزه آسفالت را 
آغاز کرد و با تمام ضعف هایی که در بودجه 1400 وجود داشت این 

امر را در اولویت کارهایش قرار داد.
شهردار رشت با بیان اینکه در چند ماهه اخیر تقریبا ٢0 هزار تن 
آسفالت برای سطح شهر هزینه شد، افزود: روند آسفالت بسیار خوب 
پیش رفته است و به همین دلیل با افزایش بودجه سال آینده به 
مقدار پنج میلیارد تومان قصد داریم تا بر روی اولویتهای دیگری 
نظیر سنگ  فرش کردن محلاتی نظیر پیرسرا و بازآفرینی محلات 

تمرکز کنیم.
سید امیر حسین علوی از افزایش 1۵0 درصدی سهمیه قیر برای 
سال آینده خبر داد و با تاکید بر اینکه بعد از چندین و چند سال 
ماشین  آلات سنگین شهرداری تعمیر و اورهال شدند، اضافه کرد: 
با کمک مجموعه شهرداری توانستیم پروژه هایی مانند مرکز کنترل 
آتش  نشانی، خودرو میدل باس، مزار شهدای گمنام پارک ملت، باغ 

ژاپنی، پارک گیلانه، سرای نهاد توسعه محله و رصدخانه کوشیار 
گیلانی را به اتمام رسانده و به بهره برداری برسانیم.

اتمام  روبنایی،  اقدامات  انجام  را  رشت  شهرداری  رویکرد  وی 
پروژه های  اجرای  برای  ریزی  برنامه  و  تمام  نیمه  پروژه های 
زیرساختی نظیر بازگشایی مسیر در محلات پنجگانه از جمله محور 
خیابان سعدی به میدان سرگل اعلام کرد و گفت: شهرداری برای 
سرعت گرفتن این پروژه  مشوق های زیادی را در اختیار سرمایه  

گذاران قرار می دهد.
شهردار رشت ادامه داد: در اختیار قرار گرفتن اراضی شرکت سپیدرود 
و زمینهایی که در مسیر پروژه رینگ 90 متری قرار دارند، اقدام 
دیگر شهرداری رشت است. همچنین با قرارگاه خاتم مذاکره کردیم 
تا از سال آینده قرارداد اجرای این پروژه را با مدل پیمانکاری - 

سرمایه گذاری آغاز نماید.
علوی گرایش بودجه سال آینده شهرداری را اقدامات عمرانی اعلام 
کرد و با بیان اینکه ۵۶ درصد بودجه 1401 به شکل واقعی عمرانی 
است، گفت: اینکه گفته می شود ما در این دوره مدیریت شهری 
حقوق و دستمزدها و پرداختی ها را کاهش دادیم، کذب محض 
است، زیرا ما قطعا با حفظ منافع پرسنل شهرداری برنامه های خود 

را پیش می بریم.
وی پیگیری مطالبات دولتی شهرداری را از جمله اقدامات انجام 
شده چند ماه اخیر ذکر کرد و ضمن قدردانی از نمایندگان رشت در 
مجلس ادامه داد: در بخش درآمدی نیز با وجود همه التهاباتی که 
به شهرداری وارد شد، درآمدهایمان در دی ماه افزایش چشمگیری 
پیدا کرد اما در بهمن ماه این روند افزایشی به دلایلی متوقف شد 
که بدون شک نسبت به جبران آن و کاهش هزینه ها اقدام خواهیم 
کرد.شهردار رشت اظهار داشت: شهرداری رشت در کنار همه این 
اقدامات از موضوعات و فعالیتهای فرهنگی غافل نشد و در همین 
بازه زمانی فستیوال خوراک شهر رشت را برای احیاء برند شهر 
خلاق خوراک برگزار کردیم که مردم از آن استقبال خوبی به عمل 
آوردند.سید امیر حسین علوی تصریح کرد: رسیدگی به محلات کم 
برخوردار شهر رشت در قالب برگزاری ورزش محلات و یا برنامه 
عزم خدمت در دستور کار شهرداری رشت قرار گرفته است و در 
مدت اخیر سعی کردیم پروژه های کوچک مقیاس را با همکاری 

مناطق پنجگانه به انجام برسانیم.
وی اذعان کرد: در حوزه ورزش نیز برای باشگاههایی مانند سپیدرود 
و داماش، والیبال و بسکتبال لایحه حمایتی تدوین و در همین راستا 
رویداد ورزش محلات را به صورت چند جانبه، فرا سازمانی و با 

مشارکت نهادهای دیگر در رشته های مختلف برگزار کردیم.

ویج فرهنگ مهدویت ــر تر تاکید نماینده ولی فقیه در گیلان ب

ــتیضاح درآمد شهرداری را به شدت کاهش داد وند اس اعتراف تلخ علوی: ر

برگزار شد اســلامی رشت  آزاد  در دانشگاه  و مذاهب  ادیان  آینه  در  اندیشــی منجی  نشست هم 

راه است در  تغییرات گسترده  ناکام بگذاری؛  را  ــور  بار ش وقتی دو 

پیجی کودکانه برای کودکان دلبند شما و
 حتی برای بزرگسالان
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